
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541-300.

Szám: 1-     /2007.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő-testülete 2008. február 21-én megtartott rendkívüli
ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző,
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint
illetékes munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket. Megállapítja,
hogy a Képviselő-testület ülése határozatképes, jelen van 18 fő képviselő. Az ülést megnyitja.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület a meghívóban jelzett előterjesztések közül javasolja
napirendről levenni a
- Rendelet-tervezet Komárom Város Képviselő-testülete és Szervei Szervezeti és Működési
Szabályzata elfogadásáról,
- Rendelet-tervezet a gyermekvállalások ösztönzésének önkormányzati támogatásáról,
- Komárom Város Önkormányzata 2008. évi közbeszerzési terve meghatározása,
- A 2008. évi városi költségvetés által támogatott beruházások, felújítások ütemezése,
közbeszerzési eljárások indítása, - az önkormányzat likviditása figyelembevételével
című előterjesztéseket.
Javasolja napirendre venni:
-„Komárom MOL városrész távhő szolgáltatása. A MOL Nyrt. ultimátuma Komárom város
önkormányzata részére” c. napirendet.
Javasolja továbbá zárt ülés keretében tárgyalni a Duna Lakópark ingatlanberuházó Kft.
kérelme az önkormányzat visszavásárlási jogának végleges lemondására c. előterjesztést.

NAPIREND:

1., Komárom Város 2008. évi költségvetése meghatározása. (rendelet-tervezet)
Előadók: Zatykó János polgármester

    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2., Rendelet-tervezet Komárom város 2007. évi Költségvetése IV. negyedévi módosításáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

           Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3., Komárom Város Önkormányzata 2008. évi ünnepi rendezvényterve meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester

4., Tájékoztató a tavaszi lomtalanítási, parkosítási, városszépítési munkák előkészületeiről.
Előadók: Zatykó János polgármester

                     Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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5., Intézkedési terv elfogadása a „Van mit tisztáznunk” várostakarítási program tavaszi
feladatai meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

6., Duna part hasznosítására vonatkozó koncepció elfogadása.
Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

7., Az alapellátás, vállalkozó felnőtt-, és gyermek háziorvosok, fogorvosok munkájáról,
pénzügyi helyzetéről beszámoló.
Előadók: Zatykó János polgármester

8., Tájékoztató Komárom város Önkormányzata 2008. évi pályázati lehetőségeiről.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

9., Duna Lakópark ingatlanberuházó Kft. kérelme az önkormányzat visszavásárlási jogának
végleges lemondására.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

10., Oláh Károly, Komárom, Igmándi út 7/C. szám alatti lakos fellebbezése lakásfenntartási
támogatás kérelmének elutasítása miatt.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

11.,  Komárom Klapka Gy. úti ingatlan megvásárlása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

12., Integrált városfejlesztési stratégia elfogadása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

13., Komárom MOL városrész távhő szolgáltatása. A MOL Nyrt. ultimátuma Komárom város
önkormányzata részére
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző Zárt ülés!

14., Saxum Kft. ügyvezető álláshelyre kiírt pályázat elbírálása.
Előadó: Zatykó János polgármester Zárt ülés!

15., Oktatási és szociális intézmények vizesblokkjai felújítási ütemterve.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

16., Az egészségügyi városi prevenciós és drog-prevenciós program folytatása, 2008. évi
feladatterve konkrét meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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17., Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti    fontosabb
eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az    önkormányzati beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

18., E g y e b e k.

a/ Településfejlesztési döntés a volt Gyermekváros hasznosítására vonatkozó
településrendezési tanulmányterv alapján.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

b/ Komárom Város Egészségügyi Alapellátási Szolgálat alapító okirat módosítása.
Előadó: Zatykó János polgármester

c/ Jókai Mór Városi Könyvtár igazgatói álláshelyének meghirdetése.
Előadó: Zatykó János polgármester

d/ Komárom, Kossuth Lajos u. 47.szám alatti ingatlan értékesítése.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

e/ Környezetvédelmi Alap 2008. évi felhasználási terve, valamint lakókörnyezet szépítésére
pályázat kiírása.
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

f/ Együttműködési megállapodás angol nyelvoktatás ügyében
Előadók: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

g/ Komárom Napok rendezvény helyszínének kijelölése.
Előadó: Zatykó János polgármester

19., Kérdések, bejelentések.

- A Képviselő-testület a javasolt napirendet 18 igen szavazattal elfogadja.

1., Napirendi pont: Komárom Város 2008. évi költségvetése meghatározása. (rendelet-
tervezet)

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Köszönetet mond a Polgármesteri Hivatal és az intézmények dolgozóinak, akik
tárgyalásra alkalmas előterjesztést készítettek.



4

Két összbizottsági ülést, egyeztetéseket tartottak. Február 14-én a Pénzügyi Bizottság is
tárgyalta az előterjesztést. A bizottság véleményét a kiegészítő anyag tartalmazza, mely
szerint az előterjesztést megtárgyalásra, elfogadásra alkalmasnak tartja.
Az előterjesztett rendelet-tervezet alkalmas a rendeletalkotásra, ennek okán azt a
finanszírozási előírásokat is tartalmazó 10.482 millió forintos bevételi és kiadási főösszeggel
a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja.
Egy költségvetés akkor elfogadható, ha elsősorban a város ez évi működése feltételrendszerét
megteremti. A költségvetésben a működésre fordított költségek elősegítik a város jó szintű
működtetését. Ezen felül fontos, hogy mi az az összeg, melyet felújításokra, ill. beruházásra
fordíthatnak.
Bevételek főbb forrásai: államháztartási forrásból, mely az átvett pénzeszközöket,
költségvetési támogatásokat tartalmazza, mintegy 233 M Ft-tal nagyobb összeggel
rendelkeznek, mint a tavalyi év azonos időszakában.
Saját bevételi források között 7 % az emelkedés mértéke. Saját bevétel nagyságrendje
58,2 %-os. Pozitív dolog, ha egy város ilyen jellegű bevétellel rendelkezik.
A 2008. éves induló előirányzat 20 %-os emelkedést tartalmaz. Elmúlt évben az induló
költségvetés 8,7 milliárd forint ez évben 10,5 milliárd forint.
A legfontosabb, hogy Komárom városának olyan költségvetést állítsanak össze, mely hiányt
nem tartalmaz.
Elvárható 2008. évben, hogy a köztisztaság lényegesen javuljon, a parkok gondozottabbak
legyenek, hatékonyabb legyen a szúnyogírtás.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Fontos, hogy a bevételi és a kiadási főösszeg egyenlő legyen a
költségvetésben. Kompromisszumos költségvetésről van szó. Több lakossági észrevétel
érkezett, hogy egy-egy fő számról, kiemelt költségvetési tételről szeretnének tájékoztatást
hallani.
A parkok felújítása fontos tétel a költségvetésben. 2008-ban megújul a Korona utca
lakókörnyezete, mely 35 millió forintos tétellel szerepel a költségvetésben. Tervezték a szőnyi
kirendeltség homlokzata felújítását 33 M Ft-tal.
Alsófokú intézmények felújításánál 160 M Ft-ot szerepeltettek (Napsugár, Szivárvány,
Tóparti, Gesztenyés óvodák, Dózsa Iskola, Bozsik Iskola, bölcsőde, Feszty Iskola felújítása).
A Művelődési Ház felújítása is folytatódik Szőnyben 20 M Ft-os költségvetési tétellel. A
Koppánymonostori Dózsa György Művelődési Ház felújítására 26 M Ft-ot szerepeltettek. A
Czibor Zoltán Sporttelep felújítása III. ütemére 36 M Ft-ot szerepeltettek.
A megyei fenntartású középiskolák felújítási alapja 50 M Ft-ot tartalmaz.
A beruházások között kiemeli a Koppánymonostori faluközpontban a Vezérek parkja
kialakítását, melyet 15 M Ft-tal szerepeltettek a költségvetésben.
A helyi közutak tervezésénél is figyelembe vették a Vezérek parkja parkolója kialakítását
(9,2 M Ft.)
Folytatódik a városi víz- és csatornarendszer rekonstrukciója.
A Lenkei J. u., Madách I. u., Guyon R. u. vízellátása kivitelezése is megvalósul.
Koppánymonsotoron közművek kiépítése, pótlása (Pipacs, Pálffy M., Téltemető u.)
beruházásra 50 M Ft-os keret áll rendelkezésre.
Járdaépítést a Rákóczi rakparton, Bajcsy-Zs. utcában, Barátság ltp., Száva utca, Jedlik Á. u.,
Koppányvezér u., Klapka Gy. u., Laktanya-köz, Temető u. páratlan oldala, Szent László u.
páratlan oldala területeken terveznek, 105 M Ft-os tétellel.
Kerékpárút építésre 98 M Ft-ot szerepeltettek. Remélhetőleg a munkálatok mielőbb
megindulhatnak, hiszen nagy az igény a kerékpárutakra.
Koppánymonostor területén az útépítési tervekre 10 M  Ft-ot tartalmaz a költségvetés.
Az Újszállási út, 1-es főút közötti rész szélesítését és felújítását kezdik meg 2008-ban,
létrehozva ezzel egy elkerülő utat.
A köztemetők beruházásaira 13 M Ft-ot különítettek.
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Közvilágítás kiépítését tervezik a Gesztenye-fasor, Vállalkozók útja, Halastó melletti sétány,
Pipacs utca, Szent István tér, Dobó I. utca, Madách I. u., Guyon R. u., Lenkei J. u., Túróhegy
szakaszon.
Csapadékvíz elvezetés beruházást terveznek Báthory utcában, Madách I. utcában, Guyon R.
utcában és a Lenkei J. utcában.
A Koppánymonostori sportpálya öltözője kialakítására 30 M Ft-os tételt különítettek el.
Elhatározták multifunkcionális művelődési központ építését, mely alkalmas lesz előadások,
sportrendezvények lebonyolítására. A tervezésre 50 M Ft-ot különítettek el a költségvetésben.
A Selye János Kórház felújítása III. ütemére 60 M Ft-ot különítettek el (nyílászáró csere,
posta épület, mentő beálló). A rendelőintézet III. ütemére 10 M Ft-ot biztosítanak
(csapadékvíz elvezetés, tereprendezés).
Digitális tüdőszűrő és röntgen berendezést vásárolnak a tüdőgondozó részére 43,2 M Ft-ért,
mely a betegek és az orvosok javát egyaránt szolgálja.
A megyei fenntartású intézmények közalkalmazottai részére nyújtandó juttatásokra 46 M Ft -
ot különítettek el.
Általános tartalékba 600 M Ft-ot szerepeltettek.
A Sport és Közművelődési Bizottság részére 50 M Ft-ot, az Idegenforgalmi és Nemzetközi
Kapcsolatok Bizottsága részére 50 M Ft-ot, az Oktatási, Gyermek és Ifjúságvédelmi Bizottság
részére 6,5 M Ft-ot, az Egészségügyi és Szociális bizottság részére 19 M Ft-ot különítettek el.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a prevenciós programot így folytatni tudja.
A Szőnyi Részönkormányzat 15,5 M Ft-ból, a Koppánymonostori Részönkormányzat 10 M
Ft-ból gazdálkodik. Koppánymonostoron városgazda munkakört alakítanak ki.
Megoldásra vár a fogászati ügyelet Komáromban és a fogászati praxis kialakítása
Koppánymonostoron. E két tételre összesen 15 M Ft-ot különítettek el.
Prioritást élvez a fürdőfejlesztés. A Komthermál Kft. pályázati önrésze ebben az é vben
250 M Ft.
Folytatódik a panel program pályázat, a III. ütemre 150 M Ft-ot biztosítanak.
A fiatalok első lakáshoz jutására 100 M Ft-ot biztosítottak.
A helyi közlekedés átszervezésére nagyon sok lakossági észrevétel érkezett. Szinte nem volt
olyan testületi ülés, amikor az egyebek napirend keretében erre ne érkezett volna észrevétel. A
helyi tömegközlekedés átszervezésére 50 M Ft-ot biztosít a költségvetés.
A költségvetés elfogadásával az említett beruházások, fejlesztések elkezdődhetnek.

Zatykó János: A város költségvetését a város honlapján közzéteszik. A város lakossága
áttekintheti, hogy mit tartalmaz Komárom város 2008. évi költségvetése.

Győri István: Megköszöni a sok munkát, mellyel a költségvetés kialakulhatott. A Pénzügyi
Bizottság elnöke szerint a költségvetés kompromisszumon alapult, mely lehetővé teszi, hogy a
későbbiekben a megoldások létrejöhessenek. Az egyeztetés kizárólagosan szakmai jellegű
volt. Sikerült a beérkezett igényeket szakmai szempontból vizsgálni úgy, hogy a megfelelően
előkészítettek ebben az évben megvalósulhatnak, amelyek még nem valósulhatnak meg, ott a
tervezést szeretnék megvalósítani. Alapos szakmai egyeztetés és előkészítés előzte meg a
költségvetés előkészítését.
Elindulhat egy város rehabilitációs tevékenység – nem csak a városközpontra – hanem a
különböző városrészekre vonatkozóan. A költségvetésben mindhárom városrésznek vannak
ilyen irányba mutató feladatai (városrész megújulás, fejlesztés).
Folytatódik a panelprogram, mely nagyon fontos tevékenysége volt az elmúlt évben is a
városnak. Erre a célra 150 M Ft-ot jóváhagyott a Képviselő-testület. Ez az összeg kiegészül
egy ökoprogram nevű pályázati rendszerrel, melyen azok a házak is részt vehetnek, melyek a
szigetelésen ugyan túl vannak, de a távhő korszerűsítést még nem végezték el.
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A városnak egyik nagyon fontos igénye, hogy ne csak a főúton lehessen a városi közlekedést
igénybe venni, hanem egy tényleges városi közlekedés alakuljon ki. Ne a lakók igazodjanak a
tömegközlekedés időpontjaihoz, hanem a tömegközlekedés igazodjon a vonatokhoz és a
különböző rendezvények, munkakezdés időpontjához. Alapjaiban kell a városi
tömegközlekedést újra gondolni. Ennek anyagi fedezetét a költségvetés részben biztosítja.
A költségvetés 3 milliárd forintot tartalmaz beruházásokra és felújításokra. Ez az éves
költségvetés 30 %-a, mely viszonylag magas arány. A gond abból adódik, hogy vannak
áthúzódó munkák az előző évről. Ezeknek természetesen meg van a költségvetési fedezete,
tehát feladattal terhelten jelentkezik áprilisban, a zárszámadás elfogadásakor. Becslések
szerint 5 milliárd forint körüli feladatnagyságot jelent, melynek okszerűen, célszerűen, jó
minőségben történő elköltése és a feladatok megvalósítása nagy feladatot ró az apparátusra,
szakmai szervezetekre, képviselőkre, városgazdálkodó szervekre. A legnagyobb gond
ezeknek a feladatoknak a megszervezése, végrehajtása lesz. Akkor lehet eredményes
költségvetésről beszélni, ha nem csak a fedezetet biztosítják, hanem a feladatokat végre is
hajtják. A költségvetés elfogadásakor azonnal kezdjék meg közösen ezeknek a feladatoknak a
végrehajtását. Az előző évek gyakorlatától eltérően többször kell támaszkodni külsős
szakemberek bevonására is.

Dr. Molnár Attila: A költségvetés elfogadását szavazatával támogatni fogja, de egy-két
negatív észrevétele is van. Polgármester úr elmondta, hogy a bevételi oldalon nőtt az államtól
átvett bevételek aránya. Függetlenül attól, hogy milyen Kormány volt az ország élén, az
önkormányzatok támogatása folyamatosan csökkenő tendenciát mutat. Dologi k iadások terén
plusz terhet ró az önkormányzatra a különböző energiahordozók áremelése. Csak ennél a
tételnél 273 M Ft plusz kiadás, mely bőven meghaladja azt az értéket, mely a normatívák
esetében plusz összegként érkezett az önkormányzathoz. Szerencse, hogy a város olyan
helyzetben van, hogy nem kell hitelfelvétellel orvosolni ezt a problémát.
Polgármester is úgy fogalmazott egyik közmeghallgatáson, hogy nem kell mindent egy év
alatt megoldani. Ezzel teljesen egyetért, de sajnos a költségvetésben nem látj a ennek jeleit. A
következő költségvetés előtt október-november hónapban kell meghatározni azokat a
stratégiai pilléreket, melyekre az önkormányzat megpróbál pénzeszközöket költeni. A
takarékosság gondolata egyáltalán nem jelenik meg a költségvetésben. Számtalan olyan dolog
megvalósítására kerül sor, mely elsietettnek, kapkodónak, átgondolatlannak tűnik.
Maga a költségvetés támogatható, de ezeket a problémákat a későbbiekben jó lenne
kiküszöbölni. Az irányelveknél kellene koncepcionálisan meghatározni azokat a fő vonalakat,
melyekkel a költségvetésnek el kellene indulnia. Ezt elmulasztották, hiszen a novemberi
testületi ülésre már egy kész, I. fordulós költségvetési anyagot tárgyaltak. Idén ne essenek
ebbe a hibába.
Az idegenforgalom kiemelt szerepet kap, hiszen a Monostori Erőd pályázati önrésze, egyéb
támogatása komoly szereppel bír a költségvetésben. Ide tartozik az Idegenforgalmi Bizottság
50 M Ft-os kerete, a Komturist-Komárom Kft. felújítása, az élményfürdő beruházás.
Az Ipari Park csapadékvíz elvezetése is fontos feladat. Az iparűzési adó bevétel közel 5
milliárd forint, mely a városba letelepedő, az Ipari Parkban működő társaságoknak
köszönhető.
Az útfelújítás közel fél milliárd forintos összeggel folytatódik. Folytatódnak a járda építések,
felújítások, játszótér építések, intézmények felújítása. A városüzemeltetési feladatok kiemelt
prioritást élveznek a költségvetésben.
A helyi kis- és középvállalkozások támogatására is szükség van ahhoz, hogy fel tudjanak nőni
a multinacionális cége mellé. Amennyiben a pénzügyi lehetőségek megengedik, erre a
területre is próbáljanak meg költeni.
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A költségvetés támogatható, de továbbra is hiányolja az alapvető stratégiai célokat és
elgondolásokat, a takarékosság gondolatait. Örül annak, hogy a tavalyi évhez hasonló
méltatlan viták nem árnyékolják be a költségvetés elfogadását.
Oroszlány város költségvetés 4,7 milliárd forint, - annyi, amennyi Komárom iparűzési adó
bevétele. Tata 5-6 milliárd forintból gazdálkodik.

Zatykó János: Az élményfürdő pályázatát benyújtották, most annak sikerességéért,
eredményességéért kell dolgozni.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Bizottság vállalta, hogy felhívja a figyelmet
az idegenforgalom fontosságára. Ezt a vállalást már most részben teljesítették.  Molnár
képviselő úr a prioritások között elsőként említette az idegenforgalom fontosságát. Az
idegenforgalom nem csak az idegenforgalomi vonzerők fejlesztéséről szól, hanem arról is,
hogy a vendég szívesen töltse idejét a városba. A költségvetés nagyon sok ponton ezt a
szemléletet visszatükrözi, pl. Jókai liget felújítása III. ütem, városkapuk környezetének
rendbetétele, Duna parti sétány tervei elkészítése, koppánymonostori Dunai lépcső lejárók
építése, kerékpárutak bővítési terve, ingyenes internet használat lehetősége a városban,
gyógyfürdő részére parkoló és nyári bejáró tervezése, multifunkcionális rendezvénycsarnok,
önrész biztosítása a Komthermál Kft-nél, Monostori Erődnél, városközpont integrált
megújítása, Duna parti területekről komplex hatástanulmány elkészítése. A költségvetés
maradandóan teljesíti az idegenforgalom és a komáromiak kiszolgálását.

Hamrák Zsófia: Rengeteg, a város arculatát meghatározó terv szerepel a költségvetésben. A
tervek áthúzódóak, éveken keresztül valósulnak meg. Ilyen terv a schengeni csatlakozás után
a Duna parti koncepció kialakítása, mely a város szempontjából új, élhető tér megalkotása
lehet. EU-s támogatások és pénzek teszik lehetővé az integrált városfejlesztési terv
megvalósítását.
A Jókai tértől a Szabadság térig megújul a város, a Mártírok u. 5-25. között a házak belső
területével együtt. A költségvetésben minden képviselő „kívánsága” szerepel, melyek a
lakossági igények felmérése alapján készült.
A turizmus, a város idegenforgalma élénkítésének egyik záloga az új élményfürdő
megépítése. Az idegenforgalmi koncepció keretében elfogadták a városi strandfürdő
megvalósításának koncepcióját. Ez is egy hosszú, éveken át nyúló beruházás lesz. A kultúrált
pihenés záloga a Komturist Hotel felújítása. Kéri a hivatal segítségét, hogy a támogatá s
összegét minél előbb bocsássák rendelkezésre, hogy a Komáromi Napokra érkező vendégek
már a felújított szállodában pihenhessenek.
Ebben az évben eltűnnek a régi, lepusztult játszóterek, helyettük újak épülnek. Megszépül az
Arany J. u. 17. szám mögötti „dühöngő” és játszótér.
Bízik abban, hogy a költségvetés a város látványos változásának, megszépülésének ügyét
szolgálja.

Zatykó János: Prioritásokról akkor beszélhetnek, ha nem fog minden képviselő igénye egy
költségvetésben megjelenni. Amíg ezt teszik, nem beszélhetnek prioritásokról, stratégiáról.

Dr. Mészáros Gyula: Örül annak, hogy a bevételek, kiadások főösszegét sikerült egyensúlyba
hozni és a költségvetés hiányt nem tartalmaz. A költségvetést elfogadásra ajánlja.
A költségvetés mindig az ésszerű realitásokból, kompromisszumokból alakul ki. A
költségvetés vizsgálatakor abból indul ki, hogy melyek azok a kötelező feladatok, melyek az
Ötv-ből adódóan az önkormányzatra hárulnak és ezen a területen megnyugtató-e a helyzet,
illetve történnek-e olyan fejlesztések, beruházások, melyek ezt a területet javítják. Ebből a
szempontból a költségvetés ennek a célnak megfelel.  Az alapvető feladatokat ennek
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szellemében végre is tudják hajtani, így az alapfokú oktatás, az egészségügy, az egészséges
ivóvíz, csatorna, út, köztemetők fenntartása területén jelentős előrelépésre kerülhet sor.
Egyet kell érteni azokkal a felvetésekkel, melyek úgy fogalmaznak, hogy nem elég csak
tervezni, hanem azt megfelelően, jól sáfárkodva végre is kell hajtani. Maximális támogatja
azokat a törekvéseket, melyek a hivatal korszerűsítésére, felújítására, illetve a hivatal
személyi állománya ésszerű bővítésére irányul. Remélhetőleg az SZMSZ elfogadása után erre
mielőbb sor kerül. Ez a feltétele annak, hogy ne csak a testület, hanem a hivatal is
megfelelően, színvonalasan tudja végezni ezirányú tevékenységét.
Egyetért azzal a felvetéssel, hogy hosszú távú, a város arculatát meghatározó projektekben,
feladatokban kell gondolkodni. Ez irányú, kis, apró lépések már a költségvetésben is
megtalálhatóak, pl. multifunkcionális csarnok tervezése, Duna part koncepciója, Rüdiger tó és
környéke fejlesztése. A költségvetésben sikerült több pénzt áldozni azokra a feladatokra,
melyek a város parkjainak, útjainak gondozottságát, arculatának szépítését, rendben tartását
célozzák. Mindenki érdeke, hogy ehhez a megfelelő pénzt, eszközöket, személyi állományt
biztosítsák.

Dr. Konczer Erik: Molnár úr hozzászólása nem volt negatív, az abban elhangzottakkal
egyetért. Országos szinten eddig kétszer volt példa a takarékos költségvetésre, melyeket
„megszorításnak”, Bokros és Gyurcsány „csomagnak” neveztek. A Képviselő-testület 9-9-es
aránya garancia arra, hogy ha valamiben meg tudnak egyezni, akkor senki sem tud a másikra
mutogatni.
A költségvetési tárgyalásokon arról beszéltek, hogy miről kell még tovább egyeztetni. Ha
ezek a témák is hasonlóan zárulnak, mint a költségvetés tárgyalása, akkor az csak jót tesz a
költségvetésnek. Tárgyalni kell az SZMSZ módosításáról, hiszen a hozzászólásokra biztosított
öt perc nem elegendő.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A választópolgárnak joga van tudni, hogy a költségvetés
milyen módon kerül elfogadásra és miről szól. A képviselők ezt a fajta kötelezettségüket
teljesítik, amikor ezt elmondják és nem a tévé nyilvánosságának akarnak megfe lelni.
Elvárható és helyes, hogy a televízió ezt közvetíti.
Úgy érzi, nem a képviselők kívánsága szerint lett a költségvetés összeállítva, hanem a városi
érdekek, kérések, fontossági sorrend mentén. 50 M Ft-ot biztosítottak a sport- és kultúrára, az
összeget nem értelmetlenül használták fel, hiszen a normatív támogatás a közművelődés
területén csökkent. A város ezt megpróbálja kompenzálni, hiszen az egészségügy egyik
alappillére a sport.
A pénzeszközöket ésszerűen költötték el és megpróbáltak megfelelni azoknak az
elvárásoknak, melyeket a lakosság a képviselők felé megfogalmazott.
2007. évben a tervezett iparűzési adó 4 milliárd 200 ezer forint volt, ebből 3 milliárd 600 ezer
forintra módosult a költségvetés. A tervezett iparűzési adó bevételnél volt egy 1 milliárd
forintos „talált” pénzük. Ha ebben az évben az iparűzési adónál ilyen kellemes meglepetésben
lesz részünk, akkor az a költségvetés tervezését is befolyásolja. Nagyon sok kisvállalkozás
helyezte át székhelyét Komáromból Észak-Komáromba az adózási és a kedvezőtlen helyi
viszonyok miatt. A jövőre nézve komolyan el kell gondolkodni ezen a tényen, mert ezeket a
vállalkozókat meg kell nyerni. Jó lenne, ha a magyar vállalkozók helyileg, illetve az ország
számára termelnék meg az iparűzési adót.
Ebben az évben és jövőre is fontos a szociális támogatási rendszer módosítását. Egyre több
rászoruló és olyan ember lesz, aki nem tudja a számláját fizetni. 2006-ban 640 millió forint
volt erre a normatíva, 2007-ben 560, 2008-ban már 514.400 E Ft. A normatíva folyamatosan
csökken. A nyugdíjasokra nagyobb mértékben oda kell figyelni.
A bölcsődei ellátás normája az elmúlt időszakban  nem változott, ugyanakkor az infláció, az
étkeztetés nagyobb terhet ró a családokra.
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Mindkét frakció megígérte a komáromi diákok utaztatását, a nyugdíjasok ingyenes
szemétdíját. Ezt közmeghallgatáson is számon kérték.
A bébi kötvényről az Egészségügyi és Szociális Bizottság háromszor is tárgyalt, a többi
bizottság viszont nem. Meg kell találni a módját, hogy a bébi kötvényhez hasonló támogatási
rendszere legyen a babát váróknak. Jelentősen csökkent a gyermekvállalási kedv és ez a
gazdasági mutatóknak köszönhető. Komárom abban is mutathatna egy kiemelkedő irányt,
hogy a fiatalokat támogatja.
Hamarosan sor kerül 1948. évfordulójára. Kellene egy megbízott szakember, aki ezeket az
évfordulókat előre tervezi.
Fontosnak tartja a gyermek kirándulások támogatás, gyermekprogramok támogatása.
Ezek a tételek is legyenek a költségvetésben.
Az egészségügyet tovább szeretnék támogatni. Konszenzus alakult ki az informatikai rendszer
fejlesztéséről, amit az önkormányzat saját maga vállalt fel. A betegek megelégedésére tudják
kamatoztatni az informatikai rendszeren keresztül lekérhető információkat, leleteket.
A tervezettnél sokkal több bérlakásra lesz szükség, mivel nagyon sok a hajléktalan,
hajléktalanná váló ember, aki ellátásra szorul. Nagy az igény és nehéz a döntés a szociális
bérlakások odaítélésénél.

Zatykó János: Fontos, hogy a város lakossága megismerje a költségvetést, de éppen ezért
tartottak mindhárom városrészben közmeghallgatásokat. Ha a több száz oldalas költségvetést
a város honlapján szerepeltetik, akkor lehet az ténylegesen átnézni és a végső konklúziót
levonni.
A legjobb szociális megoldás a munkahelyteremtés. Ha szociális kérdésekről beszélnek, akkor
mindig a munkahely teremtést helyezi előtérbe.
Prioritásnak tartja a szociális bérlakás kérdését. Komoly egyeztetés kell, hogy e téren merre
induljanak el, hiszen egy rossz döntésnek komoly következményei lehetnek.

Horváth Gyula: Egy álom valósulna meg a közművelődést és sportot kiszolgáló
multifunkcionális épület megépítésével. A lőtér kialakítása a tavalyi évben nem nyert
prioritást a költségvetésben.
A Czibor Zoltán sporttelepen a tavalyi évben 300 ülőhely elkészült és további 200-al
szeretnék még bővíteni. A KVSE szeretne NB III osztályba jutni, ehhez a megfelelő
segítséget meg is kellene adni nekik.
Egy jó pályázat megjelenése esetén nem szabad lemondani a műfüves pálya megvalósításáról.
Szeretné, ha a középiskolák újra városi fenntartásba kerülnének.
Ezzel együtt a költségvetést jónak tartja, azt meg is szavazza.

Dr. Kerekes Tibor: A költségvetés minden feladatát fontosnak tartja.
Egyetért Molnár képviselő úr azon véleményével, hogy a költségvetés messze van attól, hogy
a jövőt alapozza meg és a prioritások kiemelését tartalmazza.
Elhangzott, hogy a költségvetésben a képviselők kívánságát tartalmazza. Nehéz dolog
meghatározni a kéréseket egyéni képviselőként úgy, hogy az városi szinten is megfelelő
legyen.
Egyszer úgy kellene költségvetést készíteni, mint ha nem lenne ipari park. A legfontosabb,
kötelező feladatokat kell meghatározni és megnézni, hogy mi marad. Ezután határozzák meg
a prioritásokat és tervezzenek egy kicsit a jövőnek is.
Nem tud egy olyan feladatot kiemelni a költségvetésben, ami nem lenne fontos. Jó lenne
egyszer egy igazán nagy dolgot csinálni a városban, ha meg van rá a fedezet.

Takács József: A választott képviselőnek nagyon nehéz dolga van, amikor számon kérik tőle,
hogy egy-egy feladat miért nem valósult meg. Ilyen nehéz helyzetben van a MOL
lakóteleppel kapcsolatban. Minden tárgyalás zárt ülésen történik, így nehéz a lakosokat
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tájékoztatni. A költségvetés a város honlapján megjelenik. A MOL lakótelepen történő
felújításokkal, beruházásokkal a lakosság nem találkozik, mivel a tulajdonviszonyok
rendezetlenek. Van azonban a költségvetésnek egy tartalék kerete, mely megfelelő összeget
tartalmaz arra az esetre, ha a tulajdonviszonyokat rendezik. Bízik abban, hogy ez 2008. évben
megtörténik.

Czita János: A költségvetés prioritásai meghatározásakor szó volt arról, hogy az elmaradott
városrészek előnyt élvezzenek, - ezek a Laktanya-köz és a monostori városrész volt. Mindkét
városrész esetében tartalmaz prioritásokat. A monostoriak a beruházások megvalósulása után
nem csak az Ipari Parkra lehetnek büszkék, hanem arra is, hogy Komáromiak.

Géringer László: Azt mondják – helyesen – hogy egy költségvetés biztosítsa a kötelező
feladatokat és az intézmények működését úgy, hogy ne kerülhessenek bizonytalanságba, - az
fontos dolog. Mindig a realizálódó bevételek szerint alakítják a kiadásokat.  Lehetne itt egy
olyan részt biztosítani a kiadások csökkentésével, melyet a későbbi évekre tartalékolnak. Az
olaj, energia, üzemanyag árak jelentősen megemelkedhetnek. Ez közvetlenül érinti az
önkormányzatot is, mint intézmény fenntartót, mert ezt az összeget meg kell fizetniük. A
város lakóinak is a „zsebébe” kell nyúlni. Nem tudják fizetni majd a vizet, a fűtést, a
szemétdíjat. Még mindig ott tartanak, hogy csak arról beszélnek, hogy spórolni kell. Azt
szeretné elérni, hogy a város lakói is vegyék tudomásul, hogy spórolni kell.
Próbálják meg létrehozni a második ipari parkot.

Zatykó János: A takarékossággal és prioritások valós meghatározásával egyetért. A második
ipari park kialakításához munkaerőre is szükség van. A befektetők másként látják a második
ipari park helyzetét.

Győri István: Az elhangzott hozzászólásból úgy tűnt, mintha az önkormányzat feleslegesen
szórná a pénzt. Elhangzott, hogy a költségvetés nem takarékos, nincsenek jövőt megalapozó
elképzelések. Meg kell fogalmazni, hogy a takarékosság mit jelent. A spórolás nem azt jelenti,
hogy ha egy intézmény összedőlő félben van, akkor azt nem kell felújítani. Azt jelenti, hogy
időben karban kellene tartani ahhoz, hogy a lehető legkorszerűbben, a legolcsóbban, de
funkciójában használható legyen. Takarékos megoldás az is, ha valaminek a felújítása olyan
sokba kerül, hogy olcsóbb egy újat építeni. Ebben az évben tervezésre, különböző feladatok
előkészítésére 267.650 E Ft-ot költenek, ebből egyik tétel a megújuló energiaforrások
igénybevételének tervei. Az önkormányzat nem csak beszél arról, hogy takarékoskodni kell,
hanem próbálja megalapozni ebben az évben tervezéssel, tanulmány és kiviteli tervekkel
mindazokat a takarékos tevékenységet, melyre egyébként rá is szorul. Évtizedek felújítási
elmaradásait nem lehet egyik évre a másikra behozni. Az egyeztetés előtt másfél milliárd
forint volt a különbség a bevételek és a kiadások között. A másfél milliárd forint az
egyeztetések után „eltűnt”, de a feladatok megmaradtak. A következő év költségvetése
feladatokkal már terhelt, hiszen a terveket már ebben az évben elkészítik. A takarékosság, jól
gazdálkodás itt érhető számon legjobban, hiszen a közel 5 milliárd forintos beruházások jó
részét pályázati pénzekkel kívánják támogatni. Lesznek olyan pályázatok, ahol 90 %-os
támogatottságot érhetnek el.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nehéz dolog, de igyekeznek az egyensúlyt megtalálni. Ha együtt
gondolkodnak, egyeztetnek és beszélnek azokról a dolgokról, melyek a 2008. utáni évek
költségvetési tételei lehetnek, akkor jó irányba halad a gondolkodás.

Sárai János: A dűlőutak állagának javítására meghatározott 2 M Ft-ot kevésnek tartja. Ha
lehet, év közben is módosíthatnak ezen az összegen.
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Az Ipari Park nem Monostoré, hanem Komárom városé. Komoly nehézséget okozott a
városnak az ipari park beindítása.

Zatykó János: Kéri, hogy a Képviselő-testület Komárom Város 2008. évi költségvetéséről
foglaljon állást.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2007. évi 3. számú (II.22.)
önkormányzati rendelete:

- Komárom Város 2008. évi Költségvetéséről.

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

Dr. Szöllősy Ferenc: Megköszöni a Képviselő-testületnek a város 2008. évi Költségvetése
meghatározását. Kossuth Lajos szavaival élve, csak annyi energiát és  egyetértést kíván a
kivitelben, mint amennyit a megajánlásban is. Megköszöni a hivatal munkáját, hiszen a
költségvetés „vázát” a hivatal állította össze.
Sokszor elhangzott, hogy a városnak alapvető stratégiai célokra van szüksége. A városnak a
2006-2013. munkaprogramja az ország egyik legjobbja munkaprogramja, mely meghatározza
a város céljait 2013-ig. A programot a Képviselő-testület fogadta el. A városfejlesztési és a
turisztikai koncepció és egyéb szakmai koncepciókkal a város „fejlődésre van ítélve”.
A Magyar Köztársaság 2008. évi költségvetése pozitívumokat is tartalmaz, a köztisztviselői
illetmény alapot 36.800 Ft-ra 38.650 Ft-ra növelte. Ennek megfelelően változnak a
tiszteletdíjak, melyek a képviselőkre, bizottsági tagokra, polgármesterre, alpolgármesterre
vonatkoznak. A tiszteletdíjak közérdekű adatok, azokról kötelező a nyilvánosság előtt
tájékoztatást adni. A tisztségviselők illetményét határozattal kell megerősíteni.
A képviselői alapdíj 2008. január 1-től 85.030 Ft-ra változik, a bizottsági tagok tiszteletdíja
123.294, a bizottsági külsős tagoké 38.260 Ft-ra, a bizottsági elnököké 161.057 Ft-ra. Az
alpolgármesteri illetmény 460 E Ft-ról 483.125 Ft-ra, míg a polgármesteri illetmény 496.800
Ft-ról 521.755 Ft-ra változik. Az alpolgármesteri és polgármesteri illetmény változására
vonatkozó határozati javaslatot ismerteti, mellyel kapcsolatban kéri a Képviselő -testület
állásfoglalását.
„Komárom Város Képviselő-testülete Hornig Rudolfné alpolgármester asszony illetményét a
polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők
tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvény alapján 2008. január 1-től érvényes
illetményalappal számolva, 2008. január 1. napjától havi bruttó 483.125 Ft összegben állapítja
meg.”

- A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.

Dr. Szöllősy Ferenc: A határozati javaslat 2. pontja: „Komárom Város Képviselő-testület
Zatykó János polgármester illetményét polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és
az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvény alapján 2008.
január 1-től érvényes illetményalappal számolva, 2008. január 1. napjától havi bruttó 521.755
Ft összegben állapítja meg.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Újságból kellett megtudniuk, hogy polgármester úr
nyugdíjas. Mennyiben befolyásolja ez ezt a tényt?
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Dr. Szöllősy Ferenc: A képviselők tiszteletdíját a törvény alapján konkrét összegben kell
meghatározni és azt nyilvánossá kell tenni.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

Zatykó János bejelenti, hogy a szavazásban nem kíván részt venni.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Nyugdíjazását a Fidesz frakció vezetőjének bejelentette.

32/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület Hornig Rudolfné  alpolgármester illetményét
- a polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati
képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. tv. alapján 2008.  január 01-től
érvényes illetményalappal (38. 650 Ft) számolva – 2008. január 01. napjától havi
bruttó 483.125 Ft-ban állapítja meg.

2., A Képviselő-testület Zatykó János polgármester illetményét
- a polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati
képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. tv. alapján 2008. január 01-től
érvényes illetményalappal (38. 650 Ft) számolva – 2008. január 01. napjától havi
bruttó 521.755 Ft-ban állapítja meg.

Határidő: azonnal
Felelős:   Dr. Molnár Attila Ügyrendi Bizottság Elnöke
               Zatykó János polgármester

   Pete Istvánné osztályvezető

2., Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom város 2007. évi Költségvetése IV.
negyedévi módosításáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartotta. A
Pénzügyi Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja. Az előterjesztés a 2007. év IV.
negyedévében tett módosításokat tartalmazza. A 2007. évi költségvetés módosítására tett
javaslat 1.218 M Ft. A 2007. évi költségvetés bevételi és kiadási főösszege 11.948 M Ft-ban
realizálódik. Bevételi oldalon legnagyobb változást az adóvétel és kamatbevétel okozta.
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A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a rendelet-
tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a gyermekvállalások
ösztönzésének önkormányzati támogatásáról szóló rendelet-tervezetet minden bizottság
megtárgyalta, javasolja, hogy március hónapban térjenek vissza erre az előterjesztésre és
hozzanak döntést.

3., Napirendi pont: Komárom Város Önkormányzata 2008. évi ünnepi rendezvényterve
meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az előterjesztést a Közművelődési és Sport, valamint az
Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága megtárgyalta. Ismerteti az
előterjesztést.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolata november és decemberben tartott
rendkívüli ülésen tárgyalt arra, hogy ne ad-hoc módon határozzák meg az egyes rendezvények
időpontját. Ne legyen olyan, hogy egy hétvégén két-három nagy szabású rendezvény is
legyen, előtte és utána viszont semmi. Próbálják úgy tartani a rendezvényeket, hogy minden
hétvégén legyen tartalmas elfoglaltsága a város lakóinak és a vendégeknek.
A honlapon a rendezvénynaptárt is kísérjék figyelemmel és nagyobb rendezvényt úgy
tartsanak, hogy az ne ütközzön másik eseménnyel.

Dr. Kerekes Tibor: 2007-hez hasonlóan 2008. augusztus 19-én is az Experidence együttes
fellépését tervezték. Aki tud, vegyen részt ezen a rendezvényen.

Koppány Csaba: A rendezvényeket márciustól decemberig határozták meg a
rendezvénynaptárban. A rendezvényeket a következő év februárig kellett volna ismertetni. A
Magyar Kultúra Napját kiemeltebben kellett volna kezelni a rendezvények között.

Horváth Gyula: A rendezvénytervet az eseményekkel együtt javasolták meghatározni. Május
6-a a Sport Napja. A prevenciónak ezen a területen is óriási szerepe van.

Hamrák Zsófia: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága elhatározta, hogy
a programokból kivonatot készít, melyet az idegenforgalmilag fontos helyeken elhelyez.

Dr. Mészáros Gyula: Nagyon sok értékes rendezvény található a tervezetben, bízik abban,
hogy színvonalasan megvalósulnak azok. Az Európai Autómentes Nap országos szinten is
egyre jelentősebb rendezvénysorozatokat jelent. Általában szeptember harmadik hétvégéjén
kerül sor erre az eseményre. A Kerékpáros és Futó Egyesület szerepet vállalhat a rendezvény
szervezésében és felhívhatják a figyelmet az egészséges környezetre és népszerűsíthetik a
kerékpározást is.

Zatykó János: Javasolja, hogy a Kerékpáros és Futó Egyesület ajánlja fel a segítségét.
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Czita János: Az előterjesztés azt tükrözi, hogy a város igen aktív a rendezvények tekintetében.
A rendezvény naptárban ugyan nem szerepel, de szeretnék 2008-ban átadni a Vezérek Parkját.

Zatykó János: Nyilván a Monostori Részönkormányzat a szervezést felvállalja.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Hiányolja az előterjesztésből a 1848-as forradalom méltó
megünneplésének lehetőségét.

Zatykó János: Nyilván az ez évi első nemzeti ünnephez méltó szervezést végez a hivatal.

Géringer László: Ha a rendezvénynaptár elkészül, azt a komáromi lakosságnak el kell juttatni.
Lássa a lakosság, hogy milyen gazdag programokkal várják ebben az évben is.

Zatykó János: A rendezvény naptár minden évben elkészül, a lakossághoz történő eljuttatását
– szóróanyagként - kellene hatékonnyá tenni.
Kéri, fogadja el a Képviselő-testület a napirendet.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 17 igen szavazattal elfogadja.

33/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata 2008. évi ünnepi
rendezvénytervét elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős:   Zatykó János polgármester

   Rádli Margit referens

4., Napirendi pont: Tájékoztató a tavaszi lomtalanítási, parkosítási, városszépítési munkák
előkészületeiről.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja azzal, hogy az
előterjesztést a városi költségvetéssel szinkronba kell hozni. A bizottsági ülésen feladatként
határozták meg a Koppány vezér úton a fasorok metszését, gyérítését.
Az előterjesztés szerint sor kerül az idős, veszélyesnek ítélt fák vizsgálatára sor kerül. A
fakivágásokat megelőzően lakossági fórumokat is tartanak. Arra kérnek lehetőséget, hogy
tájrendező és kertépítő mérnök hallgatók szakmai gyakorlatot végezhessenek a városban. Ez
évben tovább folytatják a megemelt számú lomtalanítást. Első alkalommal a lomtalanításra
március 17-től 21-ig kerül sor.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A mérnök hallgatók alkalmazásának költség vonzata is van.
Egy fakivágással kapcsolatos lakossági fórumon három képviselő és 4 hivatali munkatárs volt
jelen. Fontosnak tartja, hogy a lakosságot tájékoztassák, így félreértésekre sem kerül sor.

Zatykó János: Az előterjesztésben szerepel, hogy a műszeres vizsgálat ellenére a fakivágások
előtt lakossági fórumra is sor kerül.

Nagy Zoltán: Kéri, hogy az idegenforgalmilag frekventált helyeken (Monostori Erőd,
gyógyfürdő, Csillag erőd) környezetét kiemelten kezeljék a városszépítési munkák során.

Zatykó János: A MÁV pályaudvar és környéke rendbetételére remélhetőleg közmunkásokat
tudnak alkalmazni.

Dr. Kerekes Tibor: Az első lomtalanításra húsvét előtt kerül sor. Nem lenne jó dolog, ha egy-
két helyen a lomot nem szállítanák el.

Dr. Várnai Tibor: A kórház területén van egy több száz éves tölgyfa. A fagyöngy mentesítést
évekkel korábban megtették. Most is szükséges lenne a fagyöngy eltávolítása.

Hamrák Zsófia: A fagyöngy mentesítést lehetőleg decemberben végezzék el, hiszen a
fagyöngy az advent dekorációs kelléke.

Dr. Mészáros Gyula: A hivatal munkatársainak többször jelezte a Lengyár lakótelep előtti
áldatlan állapotokat. Nem a lakótelepen élők helyezik itt el a lomot. Kéri, fogjanak össze
annak érdekében, hogy az illegálisan lom elhelyezést megakadályozzák.

Géringer László: Kelemen L. u. sarkán lévő lámpaoszlop, valamint a Báthory utca -  Marek
utcában található kandelláberek rozsdásak.

Zatykó János: 2009. évben egy fő kertépítő és egy fő tájrendezőt javasolnak alkalmazni a
határozat szerint.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Városgazda, főkertész hiányzik a városban.

Zatykó János: Erre a problémára is megoldás találnak, amikor az SZMSZ-t tárgyalja a
Képviselő-testület.
Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 1. pontjáról azzal, hogy lehetőség szerint az első
lomtalanítást más időpontra tervezik.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját 18 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 2. pontjáról azzal, hogy az abban
szereplő összeget szinkronba kell hozni a költségvetésben szereplő összeggel.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A határozati javaslat 3. pontjáról kér szavazást azzal, hogy abban két fő
tájrendező vagy kertépítő mérnök hallgató szerepeljen.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.
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34/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. A Képviselő-testület elfogadja a lomtalanítási, parkosítási és városszépítő munkák
előkészítéséről szóló beszámolót.

2. A Képviselő-testület az idős élőfák műszeres vizsgálatára, városi szintű fafelmérési
terv készítésére a 2008. évi költségvetésében bruttó 3.600 E Ft összeget hagy jóvá, és
elrendeli a közterületen lévő idős élőfák műszeres vizsgálata folytatását.

3. A Képviselő-testület egyet ért azzal, hogy a Polgármesteri Hivatal 2009. évben 2 fő
tájrendező vagy kertépítő mérnökhallgató részére szakmai gyakorlatot biztosítson.
Ennek fedezetére 2009. évi költségvetésében a felsőoktatásról szóló 2005. évi
CXXXIX. törvényben meghatározott összegű munkabért biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető

Tóth Bernadett környezetvédelmi referens

5. Napirendi pont: Intézkedési terv elfogadása a „Van mit tisztáznunk” várostakarítási
program tavaszi feladatai meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A takarítási programra a költségvetésben 4 millió forint áll rendelkezésre.
2007. évben csak egy programot tudtak megtartani.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Ebben az évben a civil szféra is érdeklődik a program létrehozása,
megszervezése iránt. Az előterjesztésben szerepel, hogy az Élettér Egyesület, a KOSZA, a
Brigetio Egyesület komoly munkát vállal a várostakarítási program megszervezésében. Az
iskolák is jó ötletnek tartják a kezdeményezést, melyet a környezettudatos nevelés alapjának
tartanak. Ebben az évben már kétszer, tavasszal és ősszel rendeznék meg a programot. Van
egy pályázat is, melyet erre a programra írtak ki. A pályázaton is részt vesz az önkormányzat.
Minél több embert vonnak be ebbe a programba, annál többen figyelnek a város tisztaságára.

Zatykó János: Az illegális hulladéklerakók felszámolására is megjelent egy pályázat,
mindenképpen javasolja, hogy azon az önkormányzat vegyen részt.

Hamrák Zsófia: Sem különböző akciók, sem a közterület-felügyelők aktív részvétele nem
oldja meg a város tisztaságát, mindenképpen a városlakók figyelmét kell felhívni a
közreműködésre. Ha valaki illegális szemétlerakást tapasztal, akkor azt a környezetvédelmi
ügyintézőnek jelezze.

Dr. Mészáros Gyula: Fontosnak tartja, hogy a lakossággal, az üzemekkel, a civil szférával is
bővíthető legyen a kör, hiszen ez a város érdeke is.



17

Czita János: A 2008. évi várostakarítási programba már egyre több városi gazdasági társaság
kapcsolódik be. Csatlakozik a Vértesi Erdő Zrt., a Solum Rt. és a város határában található
magángazdaságok is. Minél többen kapcsolódnak be a programba, annál rendezettebb lesz a
környezet. A lakosság azt is szeretné tudni, hogy a városban hogyan működik a
hulladékgazdálkodás, milyen lehetőségeik vannak a hulladék elhelyezésére. Sokan még most
sem tudják, hogy a Saxum Kft. telephelyén  bizonyos mennyiségű építési törmeléket
elhelyezhetnek.

Sárai János: Van olyan hely, ahová a szemetet rendszeresen lerakják. A tulajdonos fél a
büntetéstől, ezért a szemetet folyamatosan elszállíttatja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A hulladékgazdálkodási kérdések a tavalyi anyagban pontosan le
voltak írva. Ezeket az adatokat az idei előterjesztésben is szerepeltetni fogják.

Koppány Csaba: A hulladékgyűjtés körül folyó kampány nagyon helyes, mivel az a
közgondolkodást is megváltoztathatja.

Zatykó János: A határozati javaslatot ismerteti, kéri szavazzon a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

35/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. A Képviselő-testület támogatja a „Van mit tisztáznunk!” nevű programot, és
elfogadja a melléklet szerint a tavaszi várostakarítási program intézkedési tervét.

Határidő: 2008. április 22.
Felelős: Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző

6., Napirendi pont: Duna part hasznosítására vonatkozó koncepció elfogadása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki Bizottság az előterjesztést megtárgyalta és javasolta, hogy a
szakértők foglalkozzanak a szabadstrand kialakítása lehetőségével. Véleménye szerint a város
egyik „gyengesége” volt, hogy nem rendelkeztek ezzel a koncepcióval. Az előterjesztésben
szerepelnek azok a gondolatok, melyeket a koncepció kialakítása során érvényesíteni kell. A
koncepció elkészítésével szakértő társaságot kell megbízni.

Nagy Zoltán: Eddig egy koncepciónál sem részletezték ennyire, hogy milyen szempontok
alapján kell készíteni a koncepciót. Megköszöni a Műszaki Osztály vezetőjének, hogy
részletesen, mindenre kiterjedően foglalta össze a feladatokat. A bizottság javasolta, hogy az
előterjesztésben szereplő munkarészek kerüljenek kidolgozásra. Támogatja, hogy a
tanulmánytervben a szabadstrand kialakítása lehetőségét is vizsgálják.
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Sárai János: Lehetővé kell tenni, hogy ahol lehet, könnyebben, jobb utakon közelíthessék meg
az emberek a Duna partot. A Duna part egy része tudomása szerint magántulajdonban van.
Ennek nézzen utána a hivatal.

Czita János: Koppánymonostoron jövőt építő műhelyt tartottak, több csoportban folyt a
munka. A programok között a leghangsúlyosabba Duna part kérdése volt. Mindenki
egyetértett abban, hogy használják ki a lehetőségeket. A koncepció pontosan kijelöli az utat,
nelyen ebben a témában tovább kell haladni.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd:  A Duna part védelmét biztosítani kell. A Szent Pál szigeten a
quadosok jelenléte ellen küzdenek. A közterület-felügyelők Duna-parti ügyeletet is
elláthatnának hétvégén, hiszen quaddal inkább hétvégén járnak ezen a területen. A város is
próbáljon meg aktívabban részt venni a probléma megoldásában a tavaszi-nyári időszakban.

Hamrák Zsófia: A lakosság részvételével lezajló véleménykutatás azt mutatja, hogy a város
lakossága is fontosnak tartja a Duna part hasznosítását, a Duna korzó kialakítását. A
koncepcióban konkrétan javasolja meghatározni a Duna korzó kialakítását.

Takács József: Érdemes lenne felvenni a kapcsolatot Almásfüzitő Önkormányzatával is.
Közösen kialakíthatnák a vízi-, kerékpáros és gyalogos túrizmust.

Dr. Szöllősy Ferenc: A Duna part nem lehet magántulajdonú. Vannak kizárólagos állami és
önkormányzati tulajdonú tárgyak, viszont a használati jogot magántársaság is megszerezheti.
A Duna part vizsgálatát, felügyeletét elvégzik. A Duna korzó ötletét is nagyon jónak tartja.

Sárai János: A szőnyi termelőszövetkezet feloszlásakor a falusi legelők magántulajdonba
kerültek. A Duna part is falusi legelő volt, így a tulajdonosok azt sajátjuknak tekintik.

Zatykó János: Kéri, hogy az elhangzott javaslatokra figyelemmel a napirendet fogadják el.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 17 igen szavazattal elfogadja.

36/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Duna-part hasznosítására készült koncepciót az alábbi
kiegészítésekkel együtt elfogadja.
-  Duna-parthoz vezető utak rendbetétele
-  a Duna és környezete fokozott védelme, megóvása – ennek érdekében közterület-
felügyelet és a vízi-rendészet közös akció keretében tavasztól – őszig rendszeres
ellenőrzést végezzen.
- Duna-korzó kialakítása
- Almásfüzitő Önkormányzatával közös elképzelések a vízi, a kerékpáros és gyalogos
turizmus lehetőségeire

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető
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7., Napirendi pont: Az alapellátás, vállalkozó felnőtt-, és gyermek háziorvosok, fogorvosok
munkájáról, pénzügyi helyzetéről beszámoló.

Előadók: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság és a Pénzügyi Bizottság az
előterjesztést megtárgyalta, azt a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja. Megköszöni az
Alapellátási Szolgálatnak, hogy alapos beszámolót készített az alapellátás helyzetéről.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az előterjesztésben nem a vállalkozó orvosok számoltak be.
Ha pénzügyi beszámolóról van szó, akkor az intézmény költségvetési számadatait is
szerepeltetni kellett volna.

Zatykó János: A kiegészítő anyagban szereplő meghívóban a napirend tárgya már helyesen
szerepel.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az előterjesztés komoly, mindenre kiterjedő. Az
intézményvezető közérthető módon adott tájékoztatást az egészségügy munkájáról.
Az előterjesztésben szerepel, hogy a sok vita gyakran nem az értelmi dolgokról szól és
eltereli, rossz irányba viszi az egészségügyi munkáról szóló vitát.
A háziorvosok között három orvos közalkalmazott, három fogorvos, három területi védőnő,
iskolai és egészségügyi szolgálat. A többi orvos vállalkozó házi orvos. Az előterjesztésben
szerepelnek a telephelyek. Problémát fog jelenteni a Molaji rendelés megszűnése. Ebben a
térségben is meg kell oldani a rendelés biztosítását.
Az Alapellátási Szolgálatnál négy munkatárs dolgozik, egyiküknek kizárólag csak
pénzkezeléssel kell foglalkoznia.
A bevételeknél kiderül, hogy a  társadalombiztosítási finanszírozás összege csökkent. Azokat
a működési veszteségeket pótolja vissza az önkormányzat, melyek létszükségletek az
alapellátásnál. A vizitdíj szabályzatot a Képviselő-testületnek jóvá kell hagyni. Jó
gazdálkodásra utal, hogy állami költségvetésből minimális béremelésre  van lehetőség, a jó
gazdálkodás miatt magasabb összegű jutalmakat is biztosíthatnak.
A fogászatok nehéz helyzetben vannak, ráfizetésesek. Koppánymonostoron az Ipari Parkkal
együtt szeretnék a fogászatot kialakítani. Ez és a fogászati ügyelet megoldása halaszthatatlan.

Zatykó János: Korábban kérte, hogy az Ipari Park Eseti Bizottság készüljön fel a
tárgyalásokra.

Dr. Konczer Erik: Az előterjesztésben szerepel, hogy a vizitdíj szükséges bevétel. A
beszámolóban szerepel, hogy a 2007. évi finanszírozás és a költségek adatai alapján
elmondható, hogy a korábban pénzügyileg veszteséges körzetek anyagi helyzete, elsősorban a
vizitdíj bevezetésének köszönhetően sokat javult és a feladat ellátáshoz közvetlenül
kapcsolódó költségek tekintetében elégségessé vált.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Az Eseti Bizottság a következő tárgyaláson a fogászat kérdését
felveti. A vállalkozó orvosoknak a vizitdíjból jelentős adóterhei vannak.

Dr. Tomisa Béla: A vizitdíj szabályzathoz nem kell a Képviselő-testület hozzájárulása. Nem
sértettek törvényt, amikor az intézmény azt önállóan alkotta meg.
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Hamrák Zsófia: A vizitdíj bevétel a háziorvos praxisok támogatását szolgálja, ugyanakkor az
egyén megsarcolása. Társadalombiztosítási járulékot mindenki fizet, az kis keresetűeknek ez
nagy terhet jelent.

Dr. Konczer Erik: A vállalkozó háziorvosokhoz befolyt 70.000 Ft is ugyanúgy adózik, mint
minden egyes jövedelem, melyet az állampolgárok megszereznek. Miért hátrány, ha érkezik
jövedelem a háziorvosi praxisokhoz. Egyértelmű, hogy ez a bevétel adóköteles.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az orvoslás nem pénzbeszedés. A vizitdíj a vállalkozásoknál
azt jelenti, hogy az összeg 30 %-a marad meg. Kíváncsi lenne az intézmény önkormányzati
támogatási részére, mivel arról nem kaptak tájékoztatást.

Dr. Tomisa Béla: A szakmai beszámolóban azokat a dolgokat igyekeztek bemutatni, melyre
pénzügyi beszámolóban nem kerülhet sor. Az éves beszámolóban az említett adatokat is
szerepeltetik.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

37/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület az Egészségügyi Alapellátási Szolgálat szakmai beszámolóját
elfogadja.

Határidő: azonnal, illetve 2008. márciusi testületi ülés időpontja
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Tomisa Béla intézményvezető

2., Az Ipari Park dolgozói fogászati ellátása megoldása kérdésében felkéri  a
Képviselő-testület Ipar Park eseti bizottságát, folytasson tárgyalást az Ipari Park
Egyesület vezetésével.

Határidő: azonnal
Felelős: Ipari Park eseti bizottság tagjai

8., Napirendi pont: Tájékoztató Komárom város Önkormányzata 2008. évi pályázati
lehetőségeiről.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: Az Egészségügyi Bizottság az előterjesztés 2. számú részét, az Idegenforgalmi
Bizottság a 6. pontot, az Oktatási Bizottság az 1-3. pontot ajánlja elfogadásra. A Sport
Bizottság javasolta az előterjesztés napirendről levette.
Ismerteti az előterjesztést.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság a pályázatot támogatja, mely arról szól, hogy
korszerű oktatási feltételeket alakítsanak ki valamennyi oktatási intézményben, növekedjen a
számítógépek száma és kerüljenek bevezetésre olyan prezentációs eszközök, melyek az
interaktív tábla, a projektor és a számítógép elterjesztését szolgálja. A támogatás mértéke 100
%-os. A központi pályázati forrásból valósulnának meg a fejlesztések.
Amennyiben nyernek a pályázaton, városi szinten egy plusz rendszergazda alkalmazása
költségeit fedezhetik.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi Bizottság határozata arra vonatkozott, hogy
három havonta tekintsék át a pályázati lehetőségeket és azokról készüljön írásos előterjesztés
az Egészségügyi és Szociális Bizottság ülésére. Minden lehetőséget meg kell ragadni a
pályázatokon való részvétel tekintetében.

Győri István: A határozati javaslat 1. pontjához tartozó plusz 850 E Ft rendszergazda
alkalmazását jelentené. Az SZMSZ-ben és a költségvetésben ez a plusz létszám szerepel?

Dr. Halász Károly: Megbízási díjas rendszergazda látná el a feladatot. A pályázat kiírója
kötelezővé tette, hogy el kell készíteni az informatikai stratégiát (ára 240.000 Ft) és az
informatikus is alkalmazni kell, de nem státuszban, főállásúként, hanem megbízási díjjal. A
pályázaton való részvétel összesen 850 E Ft terhet jelent, de több millió forintot lehet elnyerni
az iskolák számára. A költséget a pályázati alap terhére javasolták finanszírozni.

Győri István: Egy informatikus alkalmazása bérköltséget jelent. Az ez évi költségek között ez
az összeg szerepel?

Zatykó János: Az összeg az elfogadott költségvetésben bértételként biztosan nem szerepel.

Dr. Halász Károly: A pályázat várhatóan csak ősszel realizálódik

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. pontját 16 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslat 1/B. pontjáról, mely a kiegészítő
anyagban szerepel.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1/B. pontját 16 igen, 1 tartózkodás
szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Az egészségügyi szolgáltatások fejlesztése, kistérségi járóbeteg szakellátó
központok fejlesztése, alap- és járóbeteg szakellátás korszerűsítése pályázaton döntő
mértékben a hátrányos helyzetű térségek lehetnek nyertesek. Ennek ellenére a pályázaton
történő részvételt fontosnak tartja. Javasolja, hogy a határozati javaslat 2. pontját és a
kiegészítő anyagban található 2/B. határozati javaslatot fogadják el.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Ahol nincs kórház és kiemelten működik a szakrendelő, ott
várható a támogatás. A pályázat kistérségi járóbeteg szakrendelés fejlesztésével is
foglalkozik.

Zatykó János: Kistérségi pályázatok esetén mindig az adott település vállalta át az önrészt. Ha
kistérségi szinten nagyobb esélyük van a pályázat elnyerésére, akkor azt kistérségi  szinten is
benyújthatják.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Ez azt is jelenti, hogy a szakrendelőt kistérségi formában
működtetik?

Zatykó János: Nem. Ez azt jelenti, hogy megpróbálnak olyan előnnyel élni, hogy a kistérség
nyerjen a pályázaton.

Dr. Halász Károly: A szakrendelő jelenleg is ellát kistérségi feladatokat, hiszen a
városkörnyékről is jönnek betegek a szakrendelőbe. Javasolja, hogy a város legyen a pályázat
benyújtója, a kistérségi társulás ülésen pedig támogatói nyilatkozatot adhat a pályázathoz,
hogy a szakrendelő a környék betegeit is ellátja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A pályázat benyújtását támogatja.

Zatykó János: A Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját és a kiegészítő anyagban
található 2/B. határozatot elfogadja?

- A Képviselő-testület a 2. és a 2/B. határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A harmadik pályázat fűtéskorszerűsítésre vonatkozik, összességében
269 M Ft-ot vállalhatnak. A pályázat benyújtási határideje 2008. december 31., tehát az a
2009. évi költségvetést érinti.

Dr. Mészáros Gyula: A pályázat célja, hogy hatékonyan működjenek az intézmények. Az
Oktatási Bizottság azért is támogatta a pályázaton történő részvételt, mert az a céljuk, hogy
takarékosan bánjanak a pénzeszközökkel és olyan jellegű feladatokat támogassanak,
melyekkel olcsóbban, korszerűbben tudnak intézményeket működtetni. Kéri, hogy a
Képviselő-testület támogassa a pályázat benyújtását.

Zatykó János: Az előterjesztésben az szerepel, hogy elvi döntést hozzanak, de a határozati
javaslatban már nem ez szerepel. A határozati javaslatban azonban már tényeket közölnek.
A költségvetést mennyiben érintheti egy elvi döntés?

Győri István: Javasolja, hogy az éves zárszámadás után döntsenek ezekről a pályázatokról.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Egyetért az elhangzott javaslattal, de elvi döntést hozhat a testület.

Pete Istvánné: Zárszámadáskor sem lesz ilyen nagyságrendű szabad pénzeszközük.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Ragaszkodik ahhoz, hogy a Képviselő-testület elvi támogatásról
hozzon határozatot.

Koppány Csaba: A Petőfi Iskola vizesblokkja 14 M Ft-tal szerepel a pályázatban, de a
következő napirendben tárgyalandó előterjesztésben is szerepel.
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Dr. Mészáros Gyula: Javasolja, hogy a támogatásról elvi döntést hozzanak és vizsgálják meg
a költségvetési lehetőségeket. A Petőfi Iskola vonatkozásában a fűtési hálózat felújításáról
van szó, nem konkrétan a vizesblokkról.

Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslatot, mely szerint Komárom Város Önkormányzata
elviekben egyetért azzal, hogy részt vesz a KEOP 2007. 5.1. pályázaton. A pályázaton való
részvételre a város zárszámadásának elfogadása után tér vissza.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Javasolja, hogy az előterjesztés „hozzájárulás önkormányzati bérlakás építése”
részével ne foglalkozzanak. A tavalyi évben a pályázaton nyertek, ezért az önkormányzatnak
nincs esélye arra, hogy ebben az évben is nyerjen.

Hornig Rudolfné: A pályázat kiírója szerint nyugodtan pályázhatnak a nyertes
önkormányzatok is.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Fontos cél, hogy Komárom Város Önkormányzata minél
több bérlakást építsen. Vegyenek részt a pályázaton, nincs vesztenivalója az
önkormányzatnak.

Sagát Ágnes: Jelenleg nincs kész terv, árajánlatokat kértek. Határidőn belül a terveket be
tudják nyújtani.

Hornig Rudolfné: A Saxum Kft. is készített már terveket készített. A pályázaton nem csak
önkormányzat vehet részt. A Saxum Kft. egy másik létesítménnyel pályázhat. A
költségvetésben lesz egy felújítási alap, annak terhére pályázhatnak.

Győri István: Bérlakás építésére vagy felújítására kívánnak pályázni? Amennyiben a testület
azon részt kíván venni, az önrészt miből fogják biztosítani?

Hornig Rudolfné: A lakások építéséhez telek kell. A Gyár u. 66. szám alatti ingatlan területe
alkalmas lenne, de a lakókat ki kell költöztetni.

Dr. Szöllősy Ferenc: Az önkormányzatnak szociális bérlakásokat kell építenie, vagy albérleti
díjakat kell támogatni.

Dr. Molnár Attila: Mivel április 4-e a határidő, javasolja, hogy alaposan fontolják meg a
döntést. A Pénzügyi és a Műszaki Bizottság tárgyalja meg az előterjesztést. Szeptember 30-i
határidejű pályázatok is vannak az előterjesztésben. Javasolja, hogy alapos bizottsági
előterjesztést után tárgyalják meg újra a javaslatot.

Hornig Rudolfné: A Képviselő-testület döntött arról, hogy a rossz minőségű szociális
bérlakásokat felújítja. Az önkormányzat és a Saxum Kft. is rendelkezik pénzzel.

Dr. Mészáros Gyula: Véleménye szerint a hivatal nem tudja megfelelően előkészteni a
pályázatot, ha az előterjesztést elnapolják.

Sagát Ágnes: Ebben az esetben nincs sok idő a pályázat benyújtására.
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Zatykó János: A Képviselő-testület hozzájárul, hogy a HOLCIM OTTHON beruházásában
megjelent pályázatról március hónapban tárgyaljanak?

Győri István: El kellene dönteni, hogy mire akarnak pályázni. Felújításra – és akkor pályáz a
Saxum Kft, vagy építésre – ekkor pedig az önkormányzat pályáz. Ha mindkét célra
pályáznak, akkor el kell dönteni, hogy mennyi pénzt biztosítanak.

Sagát Ágnes: Sem a tavalyi, sem az idei évben nem készítettek új építési szociális bérlakásra
vonatkozó terveket.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Hibának tartja, ha tervekkel sem rendelkeznek és nem is
akarnak szociális bérlakásokat építeni. Az igény és a rászorultság nagyon nagy.

Zatykó János: Az előterjesztést a bizottságok is tárgyalták. Ezután a testületi ülésen nem
lehetne ilyen jellegű vitát folytatni.

Sagát Ágnes: A bérlakás építés összetett és komplex probléma, hogy koncepcióra van
szükség. A következő ülés napirendjén szerepel a lakáskoncepció felülvizsgálata. A
koncepció hiányában nehéz terveztetni.

Zatykó János: Az elhangzottak alapján döntsenek arról a határozati javaslatról, mely szerint
Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a Holcim Otthon Alapítvány pályázatán a
bérlakás állomány korszerűsítésére. A pályázat elnyerése esetén a szükséges önrészt
biztosítják.

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért.

Zatykó János: A határozati javaslatban térségi jellegű pályázat szerepel, benyújtási határideje
2008. április 01.
A határozati javaslat 7. pontjában hő- és villamos energia előállítása támogatása, megújuló
energia forrásokról van szó.

Győri István: Az előterjesztést 7. pontja utolsó két bekezdésében szerepelő javaslatot
elviekben támogatja.

Zatykó János: Megújuló energiáról van szó. Mennyiben tartozik a távhő és a Molaj városrész
fűtése a megújuló energia felhasználásához.

Győri István: Több Képviselő-testületi ülésen felvetődött a megújuló vagy geotermikus
energia felhasználásának lehetősége, felhasználásának előkészítése. Ehhez a költségvetés 5 M
Ft körüli összeget hagyott jóvá. Az előkészítő munkák elkezdődtek. Nem lehet megmondani,
hogy lesz-e olyan eredmény mely kimondja, hogy a város távfűtését geotermikus energiává
átalakíthatják-e. Konkrét eredményeket nem tudnak, de a vizsgálatokat el lehet kezdeni. Ezért
mondta azt, hogy az elvi támogatást megadhatják.

Hamrák Zsófia: A pályázati kiírás nem segíti a kisvállalkozásokat és a családi házban élő
embereket.

Zatykó János: Meggyőződése, hogy ezt a pályázatot vállalatok, kft-k részére írták ki, aki
szélerőműveket, biogáz üzemet építenek, geotermikus energiát szeretnének használni.

Géringer László: Osztályvezető asszonynak mi a véleménye a napirendről?
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Sagát Ágnes: A tanulmány az év második felére elkészül. A pályázat benyújtási határideje
december 31. Amit a tanulmány kimutat, annak alapján tudnak döntést hozni, hogy a
pályázatot vállalják-e. A döntés fél évvel elhalasztható, és a pályázaton való indulást a
vizsgálat eredményétől függővé tehetik.

Zatykó János: A határozati javaslatban szerepeltetni kell, hogy a pályázaton „elvileg” részt
kívánnak venni. A határozati javaslat 5. pontjáról foglaljanak állást azzal, hogy a Komárom
Város Önkormányzata a vizsgálatok eredményétől függően a pályázaton részt kíván venni.

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért.

Zatykó János: A határozati javaslat 6. pontjában a beadási határidő december 31. Javasolja,
hogy a határozati javaslat 6. pontját a Képviselő-testület fogadja el.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 6. pontját 18 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: A Képviselő-testület részére kiosztott anyagban szereplő határozati javaslat
alapján a kerékpárutak építését egybekapcsolják. A pályázaton való részvétel esetében az
önrész 5 %. A határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.

Nagy Zoltán: A munkatervben június hónapban szerepel a kerékpárutakkal kapcsolatos
koncepció meghatározása. Konkrétan meghatározták, hogy Észak-Komárommal együtt
készítik a koncepciót. Ebbe a gondolatmenetbe a pályázat beleillik.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

38/A/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a TIOP-1.1.1/07/1 pályázaton,
melynek címe „A pedagógiai, módszertani reformot támogató informatikai infrastruktúra
fejlesztése”. A pályázat elnyerése esetén biztosítja a pályázati kiírás C1.1 pontjába n
szereplő kötelezően megvalósítandó tevékenységek pénzügyi fedezetét bruttó 850.000 Ft
értékben a 2008. évi Költségvetés pályázati alapja terhére.

2., Komárom Város Önkormányzata az Ekron Consulting Üzleti és Technológiai Fejlesztő
Kft. pályázatíró céggel készítteti el a TIOP-1.1.1/07/1 pályázatát. E célra a 2008 évi
költségvetés pályázati alapja terhére 240.000 Ft + ÁFA összeget biztosít.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
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38/B/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a KDOP-5.2.1/B pályázaton,
melynek címe „Egészségügyi szolgáltatások fejlesztése/Kistérségi járóbeteg szakellátó
központok fejlesztése, alap- és járóbeteg szakellátás korszerűsítése”. A pályázat elnyerése
esetén biztosítja a szükséges önrészt - 10 millió Ft-ot - a 2008 évi Költségvetés pályázati
alap terhére.

2., Komárom Város Önkormányzata a Magyar Pályázatkészítő Iroda pályázatíró céggel
készítteti el a KDOP-5.2.1/B pályázatát.  A pályázat elnyerése esetén a 2008 évi pályázati
alap terhére biztosítja a sikerdíj árajánlat szerinti összegét.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető

38/C/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata elviekben támogatja a KEOP-2007-5.1. „Energetikai
hatékonyság fokozása” című pályázaton, való részvételt de végső döntését  a 2007. évi
zárszámadás ismeretében kívánja meghozni.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Sagát Ágnes osztályvezető

38/D/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a Holcim Otthon Alapítvány
pályázatán, melynek címe „Hozzájárulás az önkormányzati bérlakás programhoz”. A
pályázat elnyerése esetén biztosítja a szükséges önrészt a lakásalap terhére .

Határidő: azonnal
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető



27

38/E/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség
kiírásában a „Hő- és/vagy villamosenergia-előállítás támogatása megújuló
energiaforrásból ( KEOP-2007-4.1.)” című pályázaton a jelenleg folyamatban lévő
szakértői vizsgálatok eredménye függvényében.

Határidő: azonnal
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető

38/F/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség
kiírásában  „Gyűjteményes növénykertek és védett történeti kertek megőrzése (KEOP-
3.1.3.)” című pályázaton.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Sagát Ágnes osztályvezető

38/G/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a Magyarország - Szlovákia
Határon Átnyúló Együttműködés Operatív Program 2007-2013 keretében kiírt
pályázatokon.  A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a Polgármesteri Hivatal
útján gondoskodjon a pályázatok előkészítésről és menetéről a képviselő-testület ülésein
adjon tájékoztatást.

2., Komárom Város Önkormányzata Észak Komárom Városával együttműködve  részt
kíván venni a Magyarország - Szlovákia Határon Átnyúló Együttműködés Operatív
Program 2007-2013 2. prioritása keretén belül kiírásra kerülő „Kisléptékű közlekedési
infrastruktúra fejlesztés, utak, kerékpárutak, közösségi közlekedés” tárgyú pályázaton.  A
pályázat elkészítéséhez és az önrészhez biztosítja a szükséges fedezetet a 2008. évi
költségvetés pályázati alapja terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Sagát Ágnes osztályvezető

9., Napirendi pont: Duna Lakópark ingatlanberuházó Kft. kérelme az önkormányzat
visszavásárlási jogának végleges lemondására.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalta.
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A Képviselő-testület 39/2008.(II.21.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza.

10., Napirendi pont: Oláh Károly, Komárom, Igmándi út 7/C. szám alatti lakos fellebbezése
lakásfenntartási támogatás kérelmének elutasítása miatt.

Előadó: Zatykó János polgármester

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalta.

A Képviselő-testület 40/2008.(II.21.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza.

11., Napirendi pont: Komárom Klapka Gy. úti ingatlan megvásárlása.

Előadó: Zatykó János polgármester

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalta.

A Képviselő-testület 41/2008.(II.21.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza.

12., Napirendi pont: Integrált városfejlesztési stratégia elfogadása.

Előadó: Zatykó János polgármester

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalta.

A Képviselő-testület 42/2008.(II.21.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza.

13., Napirendi pont: Komárom MOL városrész távhő szolgáltatása. A MOL Nyrt.
ultimátuma Komárom város önkormányzata részére

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalta.

A Képviselő-testület 43/2008.(II.21.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza.
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14., Napirendi pont: Saxum Kft. ügyvezető álláshelyre kiírt pályázat elbírálása.

         Előadó: Zatykó János polgármester

Az előterjesztést a Képviselő-testület zárt ülés keretében tárgyalta.

A Képviselő-testület 44/2008.(II.21.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve tartalmazza.

15., Napirendi pont: Oktatási és szociális intézmények vizesblokkjai felújítási ütemterve.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Három év alatt 63 M Ft-os beruházást kell teljesíteni, hogy az oktatási és
szociális intézmények vizesblokkja felújítása megtörténjen. Egyetért a bizottság azon
javaslatával, hogy a beruházásra három éven belül kerüljön sor. Támogatja, hogy a felelősök
között a Gazdasági Hivatal vezetőjét is megnevezzék.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság javasolta, hogy a felelősök között szerepeltessék a
Gazdasági Hivatal vezetőjét. Fontosnak tartják, hogy 2008-2010. közötti időszakban
tervszerűen, átfedések nélkül valósuljon meg az a cél, hogy az általános iskolák,
középiskolák, óvodák vizesblokkjai felújítására terv szerint kerüljön sor.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság is támogatta az
előterjesztést. Hosszú ideje váratott magára a vizesblokkok felújítása az intézményekben.

Sárai János: A Színes Óvoda bővítése és felújítása határidejét 2008-ban jelölték meg. Az
óvoda régi épületben működik, bővítésre nincs lehetőség. Más, végleges megoldást kell
keresni. Megoldás egy új óvoda építése lehet.

Zatykó János: Az óvoda felújítását 2009-re ütemezték. A leírásban az szerepel, hogy 2008-
ban elkészül a megvalósíthatósági tanulmány.

Sagát Ágnes: A Petőfi Iskola esetében az előterjesztés és a KDOP pályázat között átfedés van.
A pályázaton elnyerhető összeg az energiatakarékos üzemeltetéshez szükséges berendezések
fedezetéül szolgál. A megvalósulási tanulmányterv egy hónapon belül elkészül.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról azzal, hogy a felelősök között a
Gazdasági Hivatal vezetőjét is szerepeltetik.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.
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45/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület – a melléklet szerint - elfogadja Komárom Város bölcsődéi,
óvodái, általános- és középiskolái intézményi vizesblokkjai felújítási munkálatainak
ütemezését a 2008-2010 közötti időszakra. A 2008. évre ütemezett felújítási munkák
megvalósításához szükséges keretet a 2008. évi költségvetésben 30 millió forint
előirányzattal biztosítja.

              Határidő:  a 2008. évre tervezett feladatok előkészítésre: azonnal
     a 2009-2010 évre tervezett feladatok előkészítésre: az adott év

február 15-ig
              Felelős:    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

                            Sagát Ágnes osztályvezető
     Dákai József GAMESZ intézményvezető

16, Napirendi pont: Az egészségügyi városi prevenciós és drog-prevenciós program
folytatása, 2008. évi feladatterve konkrét meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság az előterjesztést tárgyalta és a
Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja. A prevenciós program 2007. évben indult, részt vett
abban az Alapellátási Szolgálat, a Selye János Kórház, a vállalkozó felnőtt és gyermek
háziorvosok, a vállalkozó fogorvosok.
2008. évben is az Alapellátási Szolgálat készítette el a prevenciós programot.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Szeretnék folytatni a megkezdett óvodai programot, az
előadásokat az egészséges táplálkozásról. Gondolkodni kell az „Almacsutka” kiadvány
további kiadásáról, mely átlátható könyv a szülők és az óvodapedagógusok részére. Célszerű
lenne a programot az iskolákra és a középiskolákra is kiterjeszteni.
Pályáztak drog prevencióra is, de a pályázaton nem nyertek. A prevenciót azonban el kell
kezdeni. Pozitív visszhangja volt a méhnyakrák elleni védőoltásnak. Az Egészségügyi és
Szociális Bizottságnak ki kell dolgozni a javaslatot arra vonatkozóan, hogy azok részére is
biztosítsák a lehetőséget, akik veszélyeztetettek, de az önrészt nem tudják kifizetni.
Szeretnék, ha tüdőgyulladás elleni védőoltás bevezetésére is sor kerülne az idősek körében.
A dohányzásról leszoktató programot is szeretnék beindítani, mely „Dohányzás mentes
Komárom” címet viselné. Javasolja, hogy a bizottsági ülésre az érintetteket hívják meg, és a
prevenciós programokat külön ülésen kell megbeszélni.
Javasolja, hogy a határozati javaslatot módosítsák úgy, hogy: „Komárom Város Képviselő -
testülete jóváhagyja Komárom Város 2008. évi egészségügyi prevenciós munkatervét,
egyúttal megbízza ennek koordinálásával az Egészségügyi és Szociális Bizottságot”.
Javasolja, hogy május hónapi rendezvények között a sport napot is szerepeltessék. Ez a
rendezvény is az egészséges életmódot propagálja a lakosság körében.
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Dr. Mészáros Gyula: A prevenció az ifjúság körében is gond. Pedagógusként is érzékeli, hogy
a dohányzás és a drog terjed a középiskolások körében is. A Képviselő-testület maximálisan
támogathatja a programot. Jó lett volna, ha az Oktatási Bizottság is megtárgyalta volna a
napirendet. Ennek ellenére az Oktatási Bizottság nevében is támogatja a programot.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A program végrehajtására természetesen az Oktatási
Bizottság bevonásával kerül sor.

Zatykó János: Ismereti a módosított határozati javaslatot, mely szerint „Komárom Város
Képviselő-testülete jóváhagyja Komárom Város 2008. évi egészségügyi prevenciós
munkatervét, egyúttal megbízza ennek koordinálásával az Egészségügyi és Szociális
Bizottságot”. Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

46/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület – a melléklet szerint - jóváhagyja Komárom város 2008. évi
egészségügyi prevenciós munkatervét. Egyúttal megbízza Komárom város képviselő-
testülete Egészségügyi és Szociális Bizottságát a feladatok koordinálásával.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
Dr. Juhászné dr. Gordán Ildikó

17., Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés
közötti    fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az
önkormányzati beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási
helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Takács József: Az előterjesztésben szerepel a MOL lakótelep téli hóeltakarítási problémája.
Ebből is kitűnik, hogy a tulajdonos ezt a tevékenységet nem akarja ellátni a lakótelepen. A
lakosság igazából nem tudja, hogy kinek panaszkodjon, ki a felelős.

Győri István: A 263/2007. számú határozat a csémi vasútállomás vízellátásával kapcsolatos.
Az előterjesztés szerint a laboreredménytől függően több kút fúrására is sort kell keríteni.
A 15/2008. számú határozatban beszámolnak arról, hogy a szerződést megkötötték a kikötő
ügyében. A szerződésben március hónap a határidő a ponton új helyen történő üzemeltetésére.

Sagát Ágnes: A Hajózási Felügyeletnél járt a kikötő üzemeltetője és a bérbevevő és
jegyzőkönyvet készítettek.
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Géringer László: A 14/2008. sz. határozatban szereplő ingatlanok több éve üresen állnak. Az
előző testületi ülésén elhangzott, hogy az ingatlanok fontosak a város rehabilitációs
pályázathoz. Az összegeket is úgy kell megállapítani, hogy az ingatlanok sok éves üresek.

Zatykó János: Az ajánlattétel megtörtént, az oly mértékben erősítheti a pályázatot, hogy a
további vételt át kell gondolni.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A 22/2008. számú határozatban a panel program szerepel, de
javasolja, hogy a családi házakról se feledkezzenek meg.

Koppány Csaba: A Műszaki Osztály vezetője ígéretet tett arra, hogy egy szóróanyagot
készítenek a panelprogramról.

Zatykó János: A Klapka György Lakásszövetkezet jelenleg is végzi a felméréseket, hiszen az
érdeklődés nagyon nagy. A döntésre csak akkor kerülhet sor, ha a Klapka Lakásszövetkezet a
város területén a felméréseket elvégezte.

Sagát Ágnes: A kapcsolatot a lakásszövetkezettel felvette. A tájékoztatás ellen nem zárkóztak
el. A feltett kérdéseket illetően rendelkeznek olyan tapasztalattal, mely alapján a tájékoztatót
el tudják készíteni a nem lakásszövetkezeti társasházak részére is.

Dr. Szöllősy Ferenc: Kéri, hogy a Rákóczi rakpart burkolat- és járda felújítás ügyében a bíráló
bizottság ülésére a Képviselő-testület ülése után kerül sor.

Dr. Molnár Attila: Az új rendőrkapitány kinevezéséről kér tájékoztatást.

Zatykó János: A rendőrkapitány helyettese jelezte, hogy a következő testületi ülésen –
beszámolójuk is napirenden szerepel – már részt vesznek.

Nagy Zoltán: Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy elkészült a város idegenforgalmi
arculata, melynek része volt a város logója is. Elkészült a teljes arculati kézikönyv,  mely a
levélpapírt, borítékot, hirdetéseket, óriásplakátokat, idegenforgalmi eligazító táblákat is
tartalmaz. Remélhetőleg pár hónapon belül minden kiadvány ezt az arculatot tükrözi.

Dr. Mészáros Gyula: A Rüdiger sétányt vizsgáló eseti bizottságot a 2007. decemberi ülésén
hozta létre a Képviselő-testület. A bizottság azt vizsgálta, hogyan lehet megoldani jogi és
egyéb vonatkozásban, hogy a Rüdiger sétány csak sétány maradjon és autóútként történő
használatát tiltsák meg. Az eseti bizottság a kompromisszumos javaslattal egyetért.
Megköszöni a hivatal munkatársainak segítségét, mellyel megfelelő, jó megoldás született. A
négy telek lakóinak utcára való kijutását is meg kell oldani. Ha a rendezési tervet úgy
módosítják, ahogyan a javaslatokat megfogalmazták, akkor a lakosság és az új társasház
igényeinek is megfelelnek. A rendezési terv módosítása hosszabb folyamat lesz. Amikor a
rendezési terv módosítása elkezdődik, akkor a változtatási tilalmat is megfogalmazhatják. Így
lehetővé válik, hogy olyan beruházások ne folytatódjanak a területen, melyek
visszafordíthatatlanok. Nem csak a Rüdiger sétányról, hanem a Rüdiger tó melletti területről
is. A kis tó mögött is van egy olyan út a rendezési terv szerint, mely átmenő útként
funkcionál. Ezeket a kérdéseket kel a rendezési tervben megoldani. Az eseti bizottság felhívja
a Képviselő-testület figyelmét arra is, ha a Rüdiger tó és környéke, parkja átvizsgálásra kerül.
Meg kell vizsgálni, hogy a város arculatához nem illeszkedő benzinkúttal szemben lévő
területet hogyan lehetne rehabilitálni.
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Géringer László: Véleménye szerint a terület rehabilitációja a sétány kialakításával
megkezdődött. Megkezdődött a beruházás, egy-két ember nem tetszését kiváltotta ez, de nem
tehetik, hogy meggátolják. Ne hagyják figyelmen kívül az ott lakók érdekeit. Azoknak az
érdekeit, akiknek a hátsó kertjeit hasznosítani lehetne. A város fejlődését ne gátolják azzal,
hogy az önös érdekeket előre helyezik. A környéken lakókat véleményét kell kikérni.

Zatykó János: Ezeket a problémákat a bizottsági és az eseti bizottsági ülésen kellett volna
megtárgyalni.

Hornig Rudolfné: Február 15-én vállalkozói fórumot tartottak azzal a céllal, hogy előkészítő
munka folyjék a középtávú stratégiai terv keretében támogatandó kis- és középvállalkozók
támogatásáról. A fórumot tovább szeretnék folytatni. Rövidesen sor kerül az adózással,
társasági szerződésekkel kapcsolatos törvény változásairól szóló fórumot.

Horváth Gyula: Polgármester úr is nyugdíjassá vált. Nagyon sok ember kényszerül most
nyugdíjba. 2007-ben vagy 2008-ban vált nyugdíjassá? Az Országgyűlés által hozott törvény
véleménye szerint kicsit bántó.

Zatykó János: 2007. december 1-jén ment nyugdíjba.

Dr. Molnár Attila: Rosszul érintette, hogy a sajtóból kellett értesülnie arról, hogy
polgármester úr nyugdíjba vonult. A hatályos jogszabályok alapján is meg kellett volna tenni,
hogy a munkáltatót erről a döntésről tájékoztatja. Hogyan lehet megtenni, hogy a
nyugdíjtörvény megszavazza és december hónapban nyugdíjba vonul. Az Ügyrendi
Bizottságot legalább tájékoztatni kellett volna.

Zatykó János: Nyugdíjba vonulni a munkavállaló és munkáltató közötti megbeszélés alapján
lehet. Munkáltatójával egyeztetett.

Győri István: A Vizák Kft. és a kivitelező meghívta a Képviselő-testületet az Asztalos utcai
csatornahálózat béleléses felújítása bemutatására. Kéri, vegyenek részt a bemutatón, hiszen a
városban az elkövetkezőkben több ilyen felújításra kerül sor.
Az előterjesztésben szerepel, hogy az óvodák vezetői kérésére a felújítások idején 5 hétre
zárva tartanak az óvodák. Gondolt valaki arra, hogy az öt hét alatt a gyermekek elhelyezését
meg kell oldani?

Zatykó János: Minden nyáron volt ügyeletes óvoda. Olyan beosztást kell készíteni az óvodák
között, hogy ezt a problémát megoldják.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság ülésén is felvetődött ez a probléma. Az ügyeletes
óvodák természetesen fogadják azokat a gyerekeket, akiket a szülők nem tudnak elhelyezni. A
szülők véleményét is kikérték, így az óvodák ütemezett módon, öt hétig zárva tarthatók.
Az Oktatási Bizottság ülésen tárgyaltak az Együtt egymásért ovihídon rendezvényről. 25
rendezvényt tartottak Észak- és Dél-Komáromban. Nagyon sikeresnek tartották a
rendezvényeket.
A Rüdiger tó mellett élő állampolgár kezdeményezte az aláírás gyűjtést. Hogyan értelmez te
képviselő úr az önös érdeket.
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Horváth Gyula: Megköszöni a Sportbál lebonyolításában részt vevők munkáját.
A komáromi Postagalamb Egyesület megalakulásának 60. évfordulója alkalmából
munkájukhoz sok sikert kíván.
A Sport Gálán az Androméda Travel utazási iroda két családot görögországi úttal jutalmazott.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Decemberben kezdeményezte, hogy akit lehet,
kedvezményesen küldjenek el nyugdíjba, mivel kedvezőtlenül érinti a törvény azokat, akik
december 31. után mennek nyugdíjba. A felvetésekor az volt a válasz, hogy ez nem tartozik
az önkormányzatra, hanem az intézményekre.
Nincs ellenére, hogy polgármester úr idő előtt nyugdíjba vonul. Ennek azonban pénzügyi
vonzata van. Nem tájékoztatta a Képviselő-testületet erről a szándékról. Ezek alapján
feleslegesek a képviselők. Polgármester úrnak kellene elöl járnia, hogy minden törvényes
legyen. Polgármester úr által megszavazott törvény azonban másokat hátrányos helyzetbe
hozott. Több bizalmat kér a képviselők és a város lakossága részére.

Zatykó János: Képviselő asszony megjegyzései rosszindulatúak. Megnyugtatja a
képviselőket, hogy nyugdíjba vonulása a városnak egyetlen fillérjébe sem került. Az
önkormányzatot nem érintette a nyugdíjba vonulás, nem az önkormányzattal történt a
megállapodás. Minden olyan adat, melyet egy közszereplőnek ki kell adnia, a
vagyonnyilatkozatában szerepel.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Polgármester úr a kórháztörvényt megszavazta, majd
tüntetett a kórház megmaradásárét. Megszavazta a másoknak hátrányos nyugdíjtörvényt, majd
nyugdíjba vonult. Ezek tények, ezeknek utána lehet nézni. A közszereplőknek a számonkérést
bírnia kell.

Zatykó János: A televízió nyilvánosságát a választások óta arra szeretnék kihasználni, hogy a
polgármestert lejárassák.

Dr. Mészáros Gyula: Javasolja, hogy a vitát mellőzzék. A napirend a két ülés közötti
fontosabb tárgyalásokról, a bizottságok munkájáról szól. Az elhangzott vita a napirendhez
tartozik.

Zatykó János: Egyértelműen választ a kérdésre, hogy a nyugdíjba vonulása a városnak nem
kerül pénzbe.

Dr. Molnár Attila: Mindenképpen a testületre tartozik ez a téma. Polgármester úr főállásként
az országgyűlési képviselői megbízatást jelölte meg és azért nem kerül a nyugdíjba vonulás az
önkormányzatnak pénzébe? A képviselőknek erről tudnia kellene. Az alakuló ülésen
döntöttek az összeférhetetlenségről és ott nem hangzott el, hogy melyik megbízatás a főállás.
Melyik megbízatás a főállás?

Zatykó János: Főállás az országgyűlési képviselői megbízás.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 15 igen, 1 tartózkodás szavazattal elfogadja.
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47/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról szóló beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

18., Napirendi pont: E g y e b e k.

a/ Településfejlesztési döntés a volt Gyermekváros hasznosítására vonatkozó
településrendezési tanulmányterv alapján.

Előadók: Zatykó János polgármester
         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki Bizottság a határozati javaslat 2. pontját ajánlja elfogadásra azzal,
hogy tárgyaljanak a lehetséges területcseréről. Felvetődött a Raksped Kft. területe
cseretelekként, mely 1,2 ha nagyságú, de a volt gyermekváros területe kb. 3 ha nagyságú.

Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Bizottság támogatta a Műszaki Bizottság
álláspontját.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 2. pontját 15 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

48/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület az EVITEST Környezetvédelmi  Kft és a LATOMUS
Szerelőipari, Fővállalkozó és Ingatlanhasznosító Zrt kérelmét nem támogatja, a
Gyermekváros területe, azaz a Mártírok útja 78. szám  alatti, 820 hrsz-ú ingatlan
településrendezési terve  módosításához nem járul hozzá.

Határidő: azonnal
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető
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b/ Komárom Város Egészségügyi Alapellátási Szolgálat alapító okirat módosítása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztés határozati javaslatát az Egészségügyi és Szociális Bizottság
elfogadásra ajánlja. Az új ügyeleti rendelő beépítését az alapító okiratban szerepeltetni kell.
Kérdés, felvetés nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

49/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Egészségügyi Alapellátási Szolgálat alapító
okiratában felsorolt intézményi telephelyeit kiegészíti 2921. Komárom Széchenyi u. 1.
rendelő – telephellyel, és az alapító okiratát a melléklet szerint elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
Dr. Tomisa Béla intézményvezető

c/ Jókai Mór Városi Könyvtár igazgatói álláshelyének meghirdetése.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Közművelődési és Sport Bizottság. A bizottság a
pályázati kiírással egyetért.
2008. május 31-én a Jókai Mór Városi Könyvtár vezetőjének 5 éves megbízatása lejár, ezért
szükséges a pályázat kiírása.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

50/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület pályázatot hirdet a melléklet szerint. a Jókai Mór Városi
Könyvtár vezetői álláshelyére.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Thoma Béla referens
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d/ Komárom, Kossuth Lajos u. 47.szám alatti ingatlan értékesítése.

Előadók: Zatykó János polgármester
         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki Bizottság a határozati javaslat 1. pontját elfogadásra ajánlja.
Az ingatlanon bérlakás volt, melyet gazdaságosan nem lehet felújítani. A hivatal javasolja,
hogy 3,7 M Ft kikiáltási áron, licit útján értékesítsék a területet.

Győri István: A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja, de a kikiáltási
árat a telekegyesítés költségeivel kéri megemelni.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról az elhangzott módosításra tekintettel.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

51/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a komáromi 4661 és 4662 hrsz-ú önkormányzati
tulajdonú – természetben Kossuth L. u. 47. - ingatlanokat telekegyesítés után
3.700.000,-Ft  plusz a telekegyesítés költségét tartalmazó -   kikiáltási áron a
megtekintett állapotban licit útján értékesíti.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Szokolai Katalin vagyonkezelő

e/ Környezetvédelmi Alap 2008. évi felhasználási terve, valamint lakókörnyezet szépítésére
pályázat kiírása.

Előadók: Zatykó János polgármester
         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Ismerteti az előterjesztés határozati javaslatát. A Környezetvédelmi Alap
felhasználási javaslatát a hivatal előkészítette, azt a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság
támogatta.
Kéri a Képviselő-testület javaslatát a bíráló bizottság összetételére. A bíráló bizottság
vezetőjének a környezetvédelmi referenset javasolja, valamint a képviselő-testület részéről
egy-egy személyt.

Nagy Zoltán: Czita János képviselő urat javasolja.
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Dr. Molnár Attila: Hamrák Zsófia képviselő asszonyt javasolja.

Zatykó János: Kéri, hogy a bizottság elnökének Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintézőt
fogadja el a Képviselő-testület.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a személyekre vonatkozó határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat 1. és 2. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1. és 2. pontját 16 igen szavazattal elfogadja.

52/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület elfogadja Komárom Város Önkormányzata Környezetvédelmi
Alapjának 2008. évi felhasználási tervét, és  a 2008. évi költségvetésben 4.500 E Ft-ot
biztosít végrehajtására.

2., A Képviselő-testület elrendeli a „Lakókörnyezet szépítési akció” című pályázat
meghirdetését, és a Környezetvédelmi Alapból e célra 2.300 E Ft-ot biztosít.
A pályázatok minősége, technikai értéke, valamint „nagy” száma függvényében a
támogatási keret legfeljebb 50 % -kal megemelhető.

3., A Képviselő-testület a Bíráló Bizottság tagjainak a Polgármesteri Hivatal részéről.
Tóth Bernadett környezetvédelmi referenst, a képviselők részéről: Czita János urat és
Hamrák Zsófia asszonyt választja meg.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Tóth Bernadett környezetvédelmi referens

f/ Együttműködési megállapodás angol nyelvoktatás ügyében

Előadók: Zatykó János polgármester
         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Oktatási Bizottság. A bizottság a határozati
javaslatokat a Képviselő-testületnek elfogadásra ajánlja.
A határozati javaslatok lehetővé teszik on-line nyelvoktatás beindítását Komárom városban.
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Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság a határozati javaslatot támogatta, hiszen minden
olyan képzés, mely a nyelvoktatást segíti elő, hasznos lehet. Önkéntes jellegű a részvétel az
általános és középiskolák részéről.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatokról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

53/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata és a Steery Techológies
Informatikai Kft között  a melléklet szerinti - az eNyelviskola online nyelvoktatási
program kölcsönös előnyök alapján történő használatára -    megállapodást az 1.számú
melléklettel együtt - jóváhagyja.

2., A Képviselő-testület hozzájárul, hogy az e Nyelviskola oktatási anyagának
elérhetőségét biztosító honlapon a nyitandó komáromi linken Komárom Város címere
szerepelhessen.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász károly osztályvezető
Musitz Balázs vezető informatikus

g., Komáromi Napok rendezvény helyszínének kijelölése.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága a határozati javaslat
3. pontját elfogadásra ajánlja.

Dr. Konczer Erik:  A bizottsági ülésen felmerült annak lehetősége, hogy a sörsátort már
2008-as  évben a Monostori Erődben.
A Monostori Erőd és a vállalkozó visszajelzése alapján azt javasolják, hogy a 2009. évtől
kerüljön ki a rendezvény a Monostori Erődbe. A bizottság felkérte a polgármesteri hivatal és a
Monostori Erőd munkatársait is, hogy tárgyalják meg, hogyan lehet ezt a helyszínt az erődbe
áthelyezni. A Monostori Erődtől egy nagyon jó anyagot kaptak a szükséges fejlesztésekről.
Az lenne a cél, hogy 2009-ben egy idegenforgalmilag is jelentős rendezvényt hozzanak létre.
Ennek az évnek azzal kell eltennie, hogy a helyszínt teljesen alkalmassá teszik a rendezvény
lebonyolítására és folyamatosan tájékoztatják a lakosságot arról, hogy a következő évtől a
sörsátor helyszíne a Monostori Erőd lesz. A 2008. júniusi testületi ülésre pedig készüljön
írásos előterjesztés arról, hogy ez hogyan valósítható meg.
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Zatykó János: A kiegészítő anyagban az elhangzottakkal kapcsolatos határozati javaslat
szerepel.

Dr. Mészáros Gyula: A helyszín tekintetében nem kívánja elkötelezni magát, hiszen az
rengeteg dolog függvénye, pl. milyen fejlesztések valósulnak meg az erődben és lesz -e
megfelelő helyszín akkorra. Továbbra is a decentralizált rendezvények híve. A
rendezvényeknek elsősorban a városban a helye.

Hamrák Zsófia: Az idei évben is meg lehetne a Komáromi Napokat a Monostori Erődben
rendezni, hiszen a területet, infrastruktúrát rendelkezésre bocsátották.

Dr. Konczer Erik: Az erőd megerősítette, hogy a rendezvény helyszínén nem történnek
felújítások 2009-ben.
El kell azon gondolkodni, hogy a „Gyerünk a ligetbe ki” rendezvény egy „gyűjtő” rendezvény
lenne, ahonnan az embereket buszokkal tudnák a Monostori Erődbe szállítani.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A Képviselő-testület korábban úgy döntött, hogy nem a
thermálfürdő előtt rendezik meg a Komáromi Napokat. A lakosság aláírásokat gyűjtött annak
érdekében, hogy ne a thermálfürdőnél tartsák meg a rendezvényt.

Zatykó János: A lakosság a régi helyszín ellen tiltakoztak, amikor a thermálfürdő
parkolójában rendezték meg a Komáromi Napokat. A petíciónak teljes mértékben eleget
tettek, jelentős beruházást végrehajtva új helyszínre költöztették a rendezvényt.

Géringer László: Komárom városban a strand előtti parkolót választották ki a rendezvény
helyszínéül. Időközben a parkolót „kinőtték”, ezért a Csillag Erődhöz költöztették a
rendezvényt, de itt nem volt megfelelő a környezet. Véleménye szerint a Monostori Erőd Kht.
vezetője a garancia arra, hogy jó helyszínt választottak.

Dr. Mészáros Gyula: Kapolcson több kis rendezvény van, több helyszínt is be kellene vonni.

Hamrák Zsófia: A város a MOL lakóteleptől a fenyvesig tart. Nem tudják azt az álmot
megvalósítani, hogy egy rendezvény mindenkinek közel legyen. A könnyebb megközelítést
kell megvalósítani. Olyan teret kell kialakítani, mely idegenforgalmi szempontból is nyújt
valamit az embereknek.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a kiegészítő anyagban szereplő 3. határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 12 igen, 4 tartózkodás szavazattal elfogadja.

54/2008. (II. 21.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy 2008. évben a Csillag Erőd melletti
rendezvénytéren – utolsó alkalommal – kerüljön megrendezésre a Komáromi Napok
Sörfesztiválja. 2009. évtől a Sörfesztivál helyszínéül a Monostori Erődöt jelöli meg.
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2., A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatal és a Monostori Erőd
munkatársait, - hogy folyamatos egyeztetés mellett - a Képviselő-testület, valamint  az
Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága  2008. júniusi  ülésére
készítsenek írásos előterjesztést arról, hogy a Komáromi Napok  rendezvény miképp
válhatna 2010-ig jelentős idegenforgalmi eseménnyé, milyen feltételek és fejlesztések
szükségesek ehhez, és mekkora költség terhelné évente a várost.

Határidő: azonnal, illetve folyamatos
Felelős: Zatykó János polgármester

Rédli Margit referens
Nagy Zoltán bizottsági elnök
Varga István Monostori Erőd Kht. ügyvezető

19. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések.

Zatykó János: Tájékoztatja a lakosságot, hogy március közepéig tart a városban a
mammográfiai vizsgálat. A vizsgálatot két napon keresztül végzik a 45-60 év közötti hölgyek
részére. Az érintetteket folyamatosan értesítik. A háziorvosok által két éven belül vizsgálatra
utaltak nem kapnak értesítést.
A „Szűréssel az életért” program keretében összesen 16 településre látogatnak el, érintve
Komáromot is. Március 5-én 10-18-ig végeznek szűrővizsgálatot (vérnyomást, vércukrot,
koleszterin szintet, testzsír százalékot mérnek).
Kéri a Képviselő-testületet, hogy február 28-án tartsák meg rendkívüli ülésüket.
Az ülés vezetését alpolgármester asszonynak adja át.

Sárai János: Megkereste Óvári Ferenc úr, aki 2007. szeptember 21-én azzal a kéréssel fordult
az önkormányzathoz, melyre nem kapott választ.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A költségvetésben kötelező informatikai fejlesztés rossz
rovaton szerepel.

Győri István: A fejlesztések az önkormányzati beruházások között kerülnek megvalósításhoz,
az eszközök az önkormányzat leltárában szerepelnek, a karbantartás, csere önkormányzati
feladat.

Hornig Rudolfné alpolgármester a Képviselő-testület ülését berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


